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JUBILEUSZ 50 LAT POŻYCIA MAŁŻEŃSKIEGO

Każdy jubileusz jest okazją do świętowania, ale ,,Złote Gody” to rocznica niezwykła, 
tak jak niezwykli są ludzie, którzy przeżyli razem pół wieku. 
To właśnie ta piękna okazja była powodem uroczystości, jaka odbyła się 8 grudnia 
2024r. w Annopolu. W otoczeniu rodziny, przyjaciół i przedstawicieli lokalnej 
społeczności Jubilaci świętowali ten wyjątkowy dzień.

Medalami za Długoletnie Pożycie Małżeńskie wyróżnieni zostali:
1. Teresa i Kazimierz Bernat
2. Jadwiga i Mateusz Borowscy
3. Jadwiga i Władysław Gniaź
4. Anna i Edward Iskra
5. Maria i Krzysztof Iskra
6. Dorota i Ryszard Kanar
7. Krystyna i Tadeusz Kucharczyk
8. Anna i Wojciech Matwiej
9. Alicja i Wiesław Młynarczyk
10. Teresa i Józef Mochol
11. Teresa i Ryszard Pizior
12. Maria i Zygmunt Przywara
13. Barbara i Henryk Raczyńscy
14. Maria i Witold Sękala
15. Janina i Edward Sikora
16. Lucyna i Wiesław Sobolewscy
17. Lucyna i Stanisław Stąporowscy
18. Grażyna i Stanisław Szymula
19. Teresa i Eugeniusz Ścibura
20. Krystyna i Marian Wrońscy

Uroczystość rozpoczęła się mszą świętą w intencji jubilatów w kościele parafialnym 
w Annopolu, celebrowaną przez proboszcza parafii ks. kanonika Krzysztofa 
Krzemińskiego.
Podczas części oficjalnej zostały wręczone medale za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie. Medale zostały przyznane przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
aaktu dekoracji dokonał Burmistrz Annopola Pan Mirosław Gazda.
Oprócz medali wręczono upominki oraz kwiaty, odśpiewano uroczyste 100 lat oraz 
zaproszono Jubilatów na poczęstunek.

Nasz redaktor i fotograf uroczystości Pan Dariusz Zgardziński poprosił tradycyjnie 
wybranych jubilatów o krótkie refleksje nad przeżytym wspólnie półwieczem 
i odpowiedź na pytanie, co jest najważniejsze w małżeństwie.
- Przede wszystkim trzeba umieć słuchać i rozumieć drugiego człowieka – mówi Pan 
Edward Sikora. - Wtedy na pewno każdemu uda się wytrwać w związku. 
- Najważniejsza jest miłość i zgoda – dodaje małżonka, Pani Janina.
- Czasem trzeba się i obrazić, i pokłócić, ale później trzeba się pogodzić. - mówi Pani 
Anna Iskra
- Nie ma idealnych małżeństw. Raz jest lepiej, raz jest gorzej. Ale jedno musi rozumieć 
drugie – uzupełnia małżonek, Pan Edward.
- To 50 lat minęło nie wiadomo kiedy – zamyśla się Pani Alicja Młynarczyk. - Człowiek 
jakoś nie przywiązywał wagi do tego, że to tak szybko zleci, a zleciało bardzo szybko. 
Dziś najważniejsze jest dla nas zdrowie. Bo jak będzie zdrowie, to będzie wszystko. 
Obecnie jesteśmy dużo zgodniejsi niż kiedyś. Kiedy byliśmy młodsi to czasem 
mieliśmy odmienne zdania a na starość wszyscy mają jednakowe poglądy. A co do 
zgodnego życia to czasem trzeba przymrużyć oko na pewne sprawy, bo inaczej by się 
ludzie pozabijali. 
- Zleciało bardzo szybko – reflektuje się podobnie do przedmówczyni Pani Anna 
Matwiej. - Najpierw małe dzieci, później praca zawodowa, a trzeba było zasuwać bo 
trzeba było z czegoś żyć. Mąż w weterynarii musiał się bardzo dużo napracować. 
Harował jak przysłowiowy osioł bo na wsiach było dużo zwierząt hodowlanych; często 
wyjeżdżał w nocy do pracy. A teraz odpoczywamy. Czytamy dużo książek i staramy się 
zagospodarować jak najlepiej wolny czas. W małżeństwie najważniejszy jest spokój 
i tolerancja, bo bez tego 'ni piernika'. Nic nie jest ważniejsze niż tolerancja. 
- Znamy się z żoną już 53 lata – dodaje mąż, Pan Wojciech. I tak jak powiedziała 
małżonka, najważniejsza jest tolerancja i wzajemny szacunek. 
- Chcielibyśmy dożyć chwili, kiedy wnuki będą wchodziły w dorosłość – podsumowuje 
Pani Anna. 
- Jesteśmy bardzo szczęśliwi i mocno zaskoczeni, że ktoś nam pozwolił dożyć 
wspólnie, w zgodzie i szczęściu tylu lat – wyznaje Pani Maria Przywara. - Mamy dzieci, 
mamy wnuki, mamy właściwie wszystko, a teraz chcielibyśmy jeszcze tylko dużo 
zdrowia. Chyba nic więcej. A jeśli chodzi o receptę na zgodne małżeństwo to jest nią 
wzajemna tolerancja.
- Potwierdzam wszystko, co mówiła żona. Żona ma zawsze rację. - dodaje 
z uśmiechem Pan Zygmunt.
Wszystkim parom, które zostały odznaczone, serdecznie gratulujemy i życzymy dużo 
zdrowia i miłości na kolejne, wspólne lata. 
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INWESTYCJE ZREALIZOWANE W 2024 R. 

W marcu br. dokonano odbioru końcowego inwestycji ,,Budowa Bulwaru 
Nadwiślańskiego (zagospodarowanie nadbrzeża Wisły)".
Wykonawcą końcowym inwestycji był Zakład Remontowo - Budowlany Rachwał sp. j. 
z Janowa Lubelskiego. 
Inwestycja obejmowała budowę tarasu widokowego nad Wisłą o powierzchni 
387,30m2, budowę budynku gospodarczego z toaletami, zakup i montaż siłowni 
zewnętrznej, skałki wspinaczkowej, toru do gry w kapsle, oświetlenia solarnego, 
budowa ciągów pieszych, infrastruktury towarzyszącej -stojaki na rowery, ławki, kosze 
na śmieci, montaż tablic informacyjnych, bramek elektronicznych z systemem liczenia 
turystów, budowa monitoringu oraz nowe nasadzenia zieleni.
Wartość końcowa całej inwestycji to 2,85mln zł. Zadanie dofinansowano z Programu 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w wysokości 
1,74mln zł.
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BULWAR NADWIŚLAŃSKI

BUDOWA OŚWIETLENIA ULICZNEGO W KOSINIE
W dniu 9 maja 2024r. dokonano odbioru zadania związanego z budową oświetlenia ulicznego w miejscowości Kosin. Wykonawcą prac był Zakład Wykonawstwa Elektrycznego 
i Teletechnicznego Adam Bednarowski z Radomyśla.
Wartość inwestycji 47 478 zł.

W dniu 20 czerwca odbył się odbiór chodników przy drogach powiatowych w miejscowościach Sucha Wólka, Nowy Rachów i Janiszów.
Chodnik w Suchej Wolce przy drodze powiatowej 2701L , długości 100m, wartości 67 746,64zł.
Chodnik w Nowym Rachowie przy drodze powiatowej 2701L długości 105m, wartości 63 686,18zł.
Chodnik w Janiszowie przy drodze powiatowej 2710L długości 140m, wartości 74 782,36zł.
Wykonawcą prac była firma Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowe- Handlowe "PRIMA-BUD" z Sandomierza.

Wartość ogólna zadań 206 215,48zł, udział Gminy Annopol w realizacji całości inwestycji 103 107,59zł

ODBIÓR BUDOWY CHODNIKÓW PRZY DROGACH 
POWIATOWYCH
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W dniu 31 lipca odbył się odbiór zadania „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 2713L w miejscowości Borów”.
Wykonawcą prac była firma Przedsiębiorstwo Budowlane „EKO-DROGPOL” spółka jawna z Urzędowa. Chodnik o długości 472 metry, wybudowany został od drogi 
wojewódzkiej do wysokości cmentarza. Wartość zadania 478 620 zł, dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 291 390,15 zł, pozostała część 
środków pokryta została po połowie przez Gminę Annopol i Powiat Kraśnicki.

BUDOWA CHODNIKA W BOROWIE

W dniu 29 maja br. dokonano odbioru zadania „Przebudowa drogi gminnej nr 108555L 
w Annopolu od km 0+003,65 do km 0+996,35”. Wykonawcą projektu była firma ,,Jacek 
Michałek Przedsiębiorstwo Transportowo Handlowo Usługowe" z Lublina.
W wyniku realizacji projektu została poszerzona jezdnia, położono nową nawierzchnię 
na odcinku 993mb, został wybudowany nowy chodnik na długości 243 m oraz miejsca 
parkingowe obok szkoły i cmentarza, przebrukowane  zostały zniszczone odcinki 
istniejącego chodnika. Wybudowano również oświetlenie drogowe na długości 850m 
(do drugiego zjazdu na cmentarz).
Szczegółowy zakres inwestycji:  
roboty ziemne i przygotowawcze,
roboty budowlane w zakresie budowy wodociągów i rurociągów do odprowadzania 
ścieków,
podbudowy,
ławy, krawężniki i obrzeża
roboty w zakresie kształtowania terenów zielonych,
budowa oświetlenia ulicznego (budowa przyłącza kablowego, budowa oświetlenia   
ulicznego - część zalicznikowa, uziomy, próby i badania),
działania promocyjne.
Wartość projektu 1 643 232,96zł
Dofinansowanie 896 348,95 zł
Gmina pozyskała dofinansowanie na zadanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
na 2024r. w wysokości do 60% kosztów kwalifikowanych.

PRZEBUDOWA UL. SZKOLNEJ

BUDOWA PLACU ZABAW PRZY SZKOLE W ANNOPOLU
W dniu 5 czerwca br. przeprowadzOno odbiór projektu pn. „Budowa placu zabaw przy 
Szkole Podstawowej w Annopolu”.
Wykonawcą była Spółka Główny Ośrodek Certyfikacji i Nadzoru Sp. z o.o. z siedzibą 
w Leżajsku.
Celem projektu była budowa ogólnodostępnego placu zabaw w Annopolu - utworzenie 
niekomercyjnej infrastruktury turystycznej i rekreacyjnej.
Zakres rzeczowy projektu obejmował  urządzenie placu zabaw tj.  roboty, ziemne 
i przygotowawcze, podbudowy i montaż urządzenia zabawowego.
Wartość projektu wyniosła 83 078,51 zł, z czego dofinansowanie w wysokości 
tj. 47 531,00 zł.
Projekt finansowany był z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020, 
w ramach poddziałania „Wsparcie  na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju 
lokalnego kierowanego przez społeczność” w ramach działania „Wsparcie dla rozwoju 
lokalnego w ramach inicjatywy LEADER” w zakresie działania 4.6 Rozwój 
ogólnodostępnej i niekomercyjnej infrastruktury turystycznej lub rekreacyjnej lub 
kulturalnej.
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W dniu 30 lipca 2024r. odbył się odbiór  przedsięwzięcia pn. „Modernizacja 
i przebudowa dróg gminnych na terenie Gminy Annopol” .
Wartość zadania 1 720 854,46zł.
W ramach zadania zmodernizowane i przebudowane zostały drogi w następujących 
miejscowościach:
Annopol, ul. Świeciechowska od drogi krajowej (dwa odcinki) na długości 380m.  
Wartość zadania 747 241,60zł.
Jakubowice 400m o wartości 226 724, 67 zł;
Opoczka Mała - 420m o wartości 258 103,51zł
Dąbrowa - 350m o wartości 188 863,65zł
Józefin (budowa)- 200m o wartości 196 541,21 zł;
Borów - 300m  o wartości 121 299,53 zł
Kosin -300m o wartości 150 543,88 zł;
Wykonawcą prac była firma Przedsiębiorstwo Robót Drogowych „DROKAM” 
z Piaseczna k. Łoniowa. 
Inwestycja dofinansowana została z Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych 
POLSKI ŁAD w 95%.

MODERNIZACJA I PRZEBUDOWA DRÓG GMINNYCH
NA TERENIE GMINY ANNOPOL

W dniu 10 września 2024r. zakończyły się czynności odbiorowe zadań związanych z:
modernizacją sieci wodociągowej i ujęcia wody w Grabówce (modernizacja ujęcia oraz 
nowa sieć wodociągowa w miejscowościach Grabówka, Grabówka Kolonia oraz 
Grabówka Ukazowa) – wartość zadania 5 989 375,50zł. 
budową sieci wodociągowej w Annopolu ul. Lubelska (nowa sieć od skrzyżowania 
z drogą wojewódzką nr 824, przez tereny należące do obrębu Nowy Rachów do 
miejscowości Huta) – wartość zadania 714 694,22zł. 
Na inwestycję Gmina pozyskała dofinansowanie w wysokości 95% z Rządowego 
Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. W ramach tego 
dofinansowania wykonAwana była również budowa sieci wodociągowej 
w miejscowości Zychówki o wartości 1 489 999zł, która została odebrana w 2023r. 
W wyniku realizacji projektu mieszkańcy poszczególnych miejscowości uzyskali 
dostęp do bieżącej wody z sieci wodociągowej, a także poprawiło się ich 
bezpieczeństwo poprzez wybudowanie na trasie wodociągu hydrantów 
przeciwpożarowych. 
Wykonawcą inwestycji była firma WOD-BUD sp z o.o. z Kraśnika oraz firma HYDRO-
SYSTEM Mateusz Kwiatkowski z Lublina.

ODBIÓR INWESTYCJI „BUDOWA SIECI WODOCIĄGOWEJ 
W ANNOPOLU, NOWYM RACHOWIE I HUCIE ORAZ 

MODERNIZACJA SIECI WODOCIĄGOWEJ I UJĘCIA WODY 
W GRABÓWCE



W dniu 27 listopada odbył się odbiór zadania ,,Budowa chodnika w m. Popów w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 824 Żyrzyn-Puławy-Opole Lubelskie-Józefów-Annopol na odcinku 
od km 68+750 do km 68+950”.
W ramach inwestycji powstało 200m chodnika, dwie zatoki przystankowe, zjazdy do posesji oraz doświetlenie przejścia dla pieszych. 
Wykonawcą zadania była firma Art-Bruk sp. z o.o. z Miłocina. Wartość zadania 396 191,61zł. 
Gmina Annopol sfinansowała 50% kosztów zadania oraz przygotowanie dokumentacji projektowej. Pozostała część została sfinansowana przez Samorząd Województwa 
Lubelskiego.

 BUDOWA CHODNIKA PRZY DRODZE WOJEWÓDZKIEJ 
W POPOWIE 

W dniu 17 października odbył się odbiór zadania – Modernizacja drogi gminnej w miejscowości Janiszów – działka 478. 
W ramach inwestycji przebudowano odcinek drogi o długości 543m. Wykonawcą prac była firma Przedsiębiorstwo Robót Drogowych DROKAM z Piaseczna k. Łoniowa. 
Wartość zadania 293 058,82zł.
Na zadanie Gmina pozyskała dofinansowanie z Samorządu Województwa Lubelskiego w wysokości 175 835,29zł w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.

MODERNIZACJA DROGI W JANISZOWIE
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W dniu 12 listopada odebrano zadanie związane z budową ogrodzenia terenu wokół remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowym Rachowie.
Wykonawcą prac była firma Usługi Budowlane Artur Bojanowski z Tarnobrzega.
Wartość zadania 26 500 zł.
Zadanie wykonane w ramach funduszu sołeckiego.

OGRODZENIE REMIZY OSP W NOWYM RACHOWIE 
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W dniu 24 lipca odbył się odbiór zadania pn. „Budowa drogi gminnej - ul. Kasztanowej w Annopolu”. Wykonawcą prac była firma MAT-KAR Firlej Mariusz Układanie Kostki 
Brukowej z Dzierzkowic. W wyniku realizacji projektu została wybudowana droga z chodnikiem na długości 338m o szerokości 5m.
Szczegółowy zakres inwestycji:
roboty drogowe wraz z budową chodnika,
budowa kanału technologicznego,
budowa kanalizacji deszczowej,
budowa oświetlenia ulicznego,
budowa przyłączy kanalizacji sanitarnej,
budowa przyłączy wodociągowych,
działania promocyjne.
Wartość inwestycji 2 415 046,22 zł, kwotę 1 314 508,94 zł Gmina Annopol pozyskała z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.

BUDOWA
UL. KASZTANOWEJ W ANNOPOLU

Tegoroczne gminne obchody 233. rocznicy uchwalenia Konstytucji Trzeciego Maja 
rozpoczęła msza święta w intencji Ojczyzny w kościele pw. św. Joachima i Anny 
w Annopolu. Msza koncelebrowana była przez proboszcza ks. kan. Krzysztofa 
Krzemińskiego, ks. kan. Antoniego Bezpalko, ks. Pawła Sulickiego. Po mszy 
św. uczestnicy uroczystości przeszli korowodem prowadzonym przez Kawalerię 
Kowalów z Borowa nad Wisłą w barwach 24 Pułku Ułanów z Kraśnika pod pomnik 
Marszałka Józefa Piłsudskiego na annopolskim rynku. Po odegraniu przez 
Młodzieżową Orkiestrę Dętą, działającą przy Centrum Kultury w Annopolu 
i odśpiewaniu hymnu narodowego głos zabrał Burmistrz Annopola Mirosław Gazda.
Burmistrz podziękował wszystkim, którzy swoją obecnością uświetnili  uroczystość, 
tzn.: Księżom odprawiającym mszę św., Pocztom Sztandarowym, Radnym 
Powiatowym, Radnym Rady Miejskiej w Annopolu, Prezes LGD Ziemi Kraśnickiej, 
Straży Pożarnej, Policji, zuchom oraz harcerzom wraz z opiekunami, dyrektorom oraz 
pracownikom szkół, Przedszkola, Centrum Kultury, Środowiskowemu Domowi 
Samopomocy, Biblioteki, Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Panem kapelmistrzem na 
czele, Przedszkolakom, Uczniom, Przedstawicielom Klubu Seniora z Annopola 
i Wymysłowa, delegacjom poszczególnych instytucji i ugrupowań, samorządowcom 
oraz wszystkim  mieszkańcom za udział w uroczystości. 
Na ręce Burmistrza został złożony list okolicznościowy od Posła na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej Kazimierza Chomy.
Kolejnym punktem uroczystości było składanie wiązanek i wieńców pod pomnikiem 
Marszałka Józefa Piłsudskiego przez przybyłe delegacje.   

GMINNE OBCHODY ŚWIĘTA NARODOWEGO TRZECIEGO MAJA



.
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W dniu 12 lipca br. w Borowie odbyły się uroczystości związane z upamiętnieniem Dnia Walki i Męczeństwa Wsi Polskiej.
Uroczystości rozpoczęły się Mszą Świętą w intencji pomordowanych i zmarłych w wyniku działań wojennych. Następnie odbyła się prelekcja nt. „Pacyfikacji wsi polskich 
w Powiecie Kraśnickim” prowadzona przez prelegenta z Instytutu Pamięci Narodowej w Lublinie.
Dalsze obchody odbywały się przy Mogile zbiorowej ofiar Pacyfikacji wsi Borów i okolicznych wsi. Odbył się uroczysty Apel Poległych, podniesienie flagi 
RP i odegranie hymnu narodowego RP. Przemówienie wygłosił Wicewojewoda Lubelski Andrzej Maj, Zastępca Burmistrza Józef Paćkowski oraz Dyrektor IPN w Lublinie 
dr Robert Derewenda. Odczytano list okolicznościowy od Marszałka Województwa Lubelskiego Jarosława Stawiarskiego. 
Następnie złożono kwiaty na mogile pomordowanych.
Oprawę uroczystości zapewniła Kompania Honorowa 19 Lubelskiej Brygady Zmechanizowanej wraz z orkiestrą.

WOJEWÓDZKIE OBCHODY DNIA WALKI I MĘCZEŃSTWA WSI 
POLSKIEJ W BOROWIE

W dniu 22 lipca 2024 roku Burmistrz Annopola Mirosław Gazda odwiedził wraz 
z Zastępcą Burmistrza Józefem Paćkowskim, kierownikiem Urzędu Stanu Cywilnego 
Marzeną Kwiatkowską oraz delegacją pracowników z KRUS w Kraśniku
Jubilata Pana Mariana Przywarę mieszkańca Świeciechowa Dużego, który obchodził 
20 lipca 2024 roku 100 rocznicę urodzin.
Burmistrz Annopola przekazał Panu Marianowi list gratulacyjny od Prezesa Rady 
Ministrów Donalda Tuska. 
Jubilat otrzymał kosz słodkości oraz prezenty ufundowane przez annopolski samorząd.
Burmistrz wraz z pracownikami pogratulował Panu Marianowi niezwykłego jubileuszu 
i złożył najserdeczniejsze życzenia, aby kolejne lata mijały w dobrym zdrowiu 
i wypełnione były życzliwością osób najbliższych. 
Jubilatowi jeszcze raz życzymy wszystkiego dobrego, niech każda chwila
będzie dla Niego źródłem szczęścia i upływa w zdrowiu i spokoju.

100 LAT PANA MARIANA PRZYWARY

25 sierpnia 2024r. odbyły się Dożynki Powiatowo-Gminne w Urzędowie. Uroczystości rozpoczęły się Mszą Świętą dziękczynną w intencji rolników w kościele pw. św. Mikołaja 
w Urzędowie. Po niej uczestnicy dożynek barwnym korowodem przeszli na stadion Orła Urzędów w Mikuszewskim, gdzie odbyła się oficjalna część uroczystości.
Gminę Annopol reprezentował Burmistrz Annopola Mirosław Gazda oraz Skarbnik Gminy Renata Zięba.
Podczas Dożynek Powiatowych zostały wręczone medale i odznaczenia, a także nastąpiło rozstrzygnięcie konkursu na najpiękniejszy wieniec dożynkowy, najładniejsze stoisko 
promocyjne oraz tradycyjny chleb dożynkowy.
Do Konkursu Wieńca Dożynkowego z terenu naszej gminy zostały zgłoszone wieńce przygotowane przez Sołectwo Opoka (wieniec współczesny) oraz KGW i OSP Dąbrowa 
(kat. wieniec tradycyjny). Wieniec Sołectwa Opoka zajął wysokie drugie miejsce, natomiast wieniec z Dąbrowy otrzymał wyróżnienie. Gratulujemy.
Podczas Dożynek Powiatowych zostały wręczone Medale Starosty Kraśnickiego. 
Z terenu Gminy Annopol medal został przyznany Pani Dorocie Węzka z Janiszowa. Serdecznie gratulujemy.
Gmina Annopol przygotowała i wystawiła jak co roku swoje stoisko promocyjne, w którym można było posmakować potraw regionalnych oraz owoców (śliwek i jabłek) 
dostarczonych przez rolników z terenu Gminy Annopol.  Impreza stała się okazją do zaprezentowania i udostępniania drukowanych materiałów promocyjnych. Odwiedzający 
otrzymywali foldery promocyjne i mapy turystyczne oraz inne ciekawe gadżety.

DOŻYNKI POWIATOWE W URZĘDOWIE
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Tegoroczne świętowanie Dożynek Gminnych rozpoczęło się 18 sierpnia, mszą św. 
dziękczynną w kościele pw. św. Joachima i św. Anny w Annopolu. Po nabożeństwie 
korowód dożynkowy przemaszerował na stadion MGKS WISŁA Annopol. Oficjalne 
obchody uroczystości dożynkowych otworzył Burmistrz Annopola Pan Mirosław Gazda, 
który powitał zaproszonych gości oraz wszystkich zebranych.
Na wstępie Burmistrz złożył wszystkim rolnikom, sadownikom i ogrodnikom serdeczne 
podziękowania za tegoroczne plony oraz wyrazy uznania dla ich codziennego 
rolniczego trudu. Bochen chleba dożynkowego, jako symbol dostatku, sytości i obfitości 
przekazali na ręce Burmistrza Starostowie Dożynek Pani Dorota Węzka z Janiszowa 
oraz Pan Krzysztof Grzebyk z Annopola. Podczas części oficjalnej odczytano listy 
okolicznościowe. W imieniu Posła na Sejm RP Kazimierza Chomy list odczytała Pani 
Elżbieta Kawka. W imieniu Marszałka Województwa Lubelskiego Pana Jarosława 
Stawiarskiego list odczytał Pan Marek Kołtun Radny Powiatu Kraśnickiego, z kolei Pan 
Stefan Stachula Radny Powiatu Kraśnickiego, odczytał list od Wicewojewody 
Lubelskiego Pana Andrzeja Maja. Na ręce Burmistrza wpłynął również list od Wójta 
Gminy Gościeradów Pana Mariusza Szczepanika.

Wśród przybyłych gości obecni byli Pan Marek Kos Podsekretarz Stanu w Ministerstwie 
Zdrowia oraz Radny Sejmiku Województwa Lubelskiego, Pan Marek Kołtun Członek 
Zarządu Powiatu Kraśnickiego, Pan Stefan Stachula i Pan Józef Wojtaszek- Radni 
Powiatu Kraśnickiego,   Proboszcz Parafii w Annopolu ks. kan. Krzysztof Krzemiński, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Annopolu Pan Andrzej Bownik wraz z radnymi, 
Prezes Miejsko-Gminnego Zarządu OSP Pan Grzegorz Targos, Prezesowie OSP 
z terenu gminy oraz druhowie, Dyrektorzy Szkół, Kierownicy Jednostek 
Organizacyjnych Gminy, Przewodniczący Rad Osiedlowych i Sołtysi, Koła Gospodyń 
Wiejskich, Kluby Seniora.
Następnie dokonano prezentacji wieńców dożynkowych zgłoszonych do konkursu na 
najpiękniejszy wieniec oraz nastąpiła ceremonia dzielenia się chlebem z gośćmi 
i publicznością zgromadzoną na stadionie.
Obchody dożynkowe uświetniły występy lokalnych zespołów: Młodzieżowa Orkiestra 
Dęta z CK z Annopola, Dziecięcy Zespół Tańca Ludowego, zaprezentował się Gminy 
Klub Aktywnego Seniora z CK w Annopolu, Klub Senior+ z Wymysłowa, zespół 
„Borowiacy” i Kapela Nadwiślańska. Podczas biesiadowania grupy wieńcowe miały 
możliwość zaprezentowania się na scenie. Z tej szansy skorzystało sołectwo Opoka, 
KGW i Sołectwo Dąbrowa. Grupy odśpiewały pieśni biesiadne oraz zaprezentowały 
historię plecenia wieńców. W dalszej kolejności odbył się konkurs na najpiękniejszy 
wieniec dożynkowy. 
W konkursie zaprezentowano 8 wieńców przygotowanych przez następujące grupy:
1.  Sołectwo Opoka 
2.  KGW i Sołectwo Dąbrowa
3.  Sołectwo Świeciechów Duży
4.  KGW Świeciechów Duży
5.  Sołectwo Borów
6.  Sołectwo Natalin
7.  Sołectwo Bliskowice
8.  Klub Senior+ w Annopolu

Komisja w składzie Renata Zięba, Józef Paćkowski oraz Agnieszka Kowalczyk 
w kategorii Wieniec Tradycyjny wyłonili najpiękniejszy wieniec, który należał do KGW 
i Sołectwa Dąbrowa, natomiast w kategorii Wieniec Współczesny zwyciężył wieniec 
przygotowany przez Sołectwo Opoka. 

DOŻYNKI GMINNE 2024
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W/w wieńce zaprezentowały naszą Gminę podczas Dożynek Powiatowych 25 sierpnia 
br. w Urzędowie.
Dużą sympatią publiczności cieszył się turniej sołectw, który składał się z ciekawych 
konkurencji. Do turnieju zgłosiło się 5 sołectw:
1.  Sołectwo Opoka;
2.  Sołectwo Wymysłów;
3.  Sołectwo Jakubowice;
4.  Sołectwo Grabówka;
5.  Sołectwo Dąbrowa.
Komisja w składzie Magdalena Młynarczyk, Józef Paćkowski oraz Marian Bącal po 
podliczeniu zdobytych punktów przez w/w uczestników ogłosiła wyniki i tak:
I miejsce zajęło Sołectwo Wymysłów,
II miejsce zajęło Sołectwo Jakubowice,
III miejsce zajęło Sołectwo Dąbrowa.  
W zawodach wędkarskich o Puchar Burmistrza Annopola udział wzięło ok. 30 wędkarzy. 
Zawody zostały zorganizowane przez Koło Wędkarskie nr 8 z Annopola. 
I miejsce w kat. senior zajął Paweł Wagner.
I miejsce w kat. Kadet zajął Wiktor Pokrzywa.
Nagrodę za złowienie największej ryby, ufundowaną przez sołtysa Dąbrowy Pana 
Mariusza Kusia zdobył Pan Paweł Wagner.
Ogromnym zainteresowaniem uczestników festynu cieszyły się również stoiska 
promocyjne, gdzie można było zasmakować lokalnych specjałów przygotowanych 
przez:
KGW Wymysłów,
KGW Grabówka,
KGW i Sołectwo Dąbrowa,
KGW Świeciechów Duży,
KGW Kopiec. 
Komisja w składzie Józef Paćkowski, Renata Zięba oraz Agnieszka Kowalczyk biorąc 
pod uwagę sposób prezentacji i popularyzacji dziedzictwa kulinarnego gminy Annopol 
oraz estetykę stoiska przyznała
1 miejsce KGW Kopiec,
2 miejsce KGW Wymysłów
3 miejsca równorzędne KGW Dąbrowa, KGW Grabówka i KGW Świeciechów Duży.
Za przygotowanie i wystawienie stoisk powyższe KGW otrzymały nagrody pieniężne.
Wieczorem na scenie wystąpił Zespół C.D.N.
Gwiazdą wieczoru był Zespół „BACIARY”, który  w swojej muzyce oraz strojach 
nawiązuje do tradycji góralskiej prosto spod samych Tatr. Do najbardziej znanych 
utworów należą: „Żyje się raz”, „Oczy zielone”, „Nic do stracenia”, „Jak się bawią ludzie”, 
„Lubię Śpiewać, Lubię Tańczyć”.  Koncert w Annopolu przyciągnął rzesze fanów.



Podsumowano również Zawody Wędkarskie i wręczono nagrody. Do zawodów 
rozgrywanych nad brzegiem Wisły zgłosiło się 29 wędkarzy w kategorii senior oraz 
6 wędkarzy w kategorii kadet.
Kategoria ”Kadet” 
1 miejsce Wiktor Pokrzywa
2 miejsce Filip Mianowany 
3 miejsce Jan Stróżak
Kategoria „Senior”
1 miejsce Marceli Targos 
2 miejsce Krzysztof Borkowski
3 miejsce Roman Amanowicz 
4 miejsce Daniel Borkowski 
5 miejsce Grzegorz Kamola, 
6 miejsce Czesław Kózka 
7 miejsce Stanisław Golecki,
8 miejsce Tomasz Mazurkiewicz,
9 miejsce Paweł Szydłowski
Największą rybę złowił Pan Stanisław Golecki, który otrzymał nagrodę ufundowaną 
przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Annopol Pana Andrzeja Bownika. Nagrody 
w zawodach ufundował Burmistrz Annopola Mirosław Gazda. 
Następnie annopolską publiczność bawił Stefano Terrazino – włoski tancerz 
i piosenkarz, również aktor i prezenter telewizyjny. Kolejnym punktem programu był 
Koncert Zespołu  DISCOBOYS. Po koncercie odbyła się dyskoteka pod gwiazdami.
Imprezie towarzyszyły dodatkowe atrakcje: bezpłatne urządzenia rekreacyjne dla 
dzieci,  stoiska promocyjne. Organizatorami imprezy byli Burmistrz, Rada Miejska oraz 
Centrum Kultury w Annopolu.

DNI ANNOPOLA 2024

1 sierpnia 2024r. na annopolskim Rynku odbył się uroczysty koncert z okazji 80. 
Rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego.
Obchody rozpoczęły się o godz. 17.00, w godzinie „W”, podczas której rozbrzmiały 
syreny  i wszyscy zatrzymali się, by oddać hołd i uczcić pamięć poległych. 
Uroczystości swoim wystąpieniem otworzył  Burmistrza Annopola Pan Mirosław Gazda.  
Następnie odbył się wzruszający koncert pieśni patriotycznych w wykonaniu Kapeli 
Drewutnia z Lublina. 
Na Rynku można było również obejrzeć wystawę zdjęć z tamtego okresu, które zostały 
udostępnione przez Muzeum Powstania Warszawskiego.

OBCHODY 80. ROCZNICY WYBUCHU POWSTANIA 
WARSZAWSKIEGO

Dzień Edukacji Narodowej to święto wszystkich pracowników oświaty. Tradycyjne z tej 
okazji wręczane są nauczycielom nagrody za wybitne osiągnięcia w pracy zawodowej. 
W roku bieżącym   Burmistrz Annopola Pan Mirosław Gazda wyróżnił następujących 
nauczycieli: Panią Danutę Ryfkę i Panią Annę Serafin z PSP im. ks. Józefa 
Poniatowskiego w Annopolu oraz Panią Jadwigę Bąk z PSP w Świeciechowie. 
Wręczenia pamiątkowych listów gratulacyjnych dokonano w Urzędzie Miejskim w 
Annopolu w dniu 11.10.2024r. 
Nagrodzonym serdecznie gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

WRĘCZENIE NAGRÓD DLA NAUCZYCIELI
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Tegoroczne Dni Annopola odbywały się od 26 do 27 lipca br. W pierwszym dniu 
świętowanie rozpoczęło się od godz. 10.00, zorganizowanym już po raz czwarty 
Turniejem Siatkówki Plażowej o Puchar Burmistrza Annopola. O godzinie 12.00 została 
odprawiona msza świętą w intencji mieszkańców w kościele parafialnym w Annopolu.
Po południu odbyło się wręczenie nagród w Turnieju Siatkówki Plażowej. Do turnieju 
zgłosiło się 12 par zawodników. Po pełnych emocji rozgrywkach turniej wygrali Marek 
Kozyra i Marek Sapuła, II miejsce zajęli Bartosz Grajper i Paweł Dymel, III miejsce 
Leszek Cholewa i Toborek Paweł. 
W drugi dzień, 27 lipca od godz. 7.00 odbywały się Zawody Wędkarskie na Wiśle 
o Puchar Burmistrza Annopola. Festyn z kolei rozpoczął się na stadionie Wisła Annopol  
o godz. 16.30.  
Obchody Dni Annopola uroczyście otworzył Burmistrz Annopola Pan Mirosław Gazda 
witając zaproszonych gości oraz zgromadzoną publiczność. 
Głos zabrał również Pan Andrzej Maj – Wicewojewoda Lubelski, Pan Marek Kos-
Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Zdrowia, Radny Sejmiku Województwa 
Lubelskiego. W imieniu Poseł na Sejm RP Pani Anny Baluch głos zabrał Pan Andrzej 
Jamróz. W imieniu Starosty Kraśnickiego Pana Zbigniewa Dżugaja list okolicznościowy  
odczytał Pan Marek Kołtun-Członek Zarządu Powiatu Kraśnickiego. W imieniu Pani 
Wioletty Wilkos Prezesa LGD Ziemi Kraśnickiej list odczytał Pan Andrzej Białek – 
Przewodniczący Rady Stowarzyszenia. 
Swoją obecnością zaszczycili nas również: Stefan Stachula-Radny Powiatu 
Kraśnickiego, Radni Rady Miejskiej Annopol, Dyrektorzy Szkół i Kierownicy Jednostek 
Organizacyjnych Gminy. Następnie na scenie zaprezentowały się dzieci z Centrum 
Kultury w Annopolu wokaliści, Młodzieżowa Orkiestra Dęta. Imprezę uświetnił Zespół 
Akrobatyczny „Amino” oraz Gminny Klub Aktywnego Seniora.



W dniu 11 listopada 2024 roku świętowaliśmy 106 rocznicę Odzyskania przez Polskę 
Niepodległości.
Uroczystości rozpoczęły się mszą świętą w intencji Ojczyzny w kościele pw. św. 
Joachima i Anny w Annopolu. Msza koncelebrowana była przez ks. kan. Krzysztofa 
Krzemińskiego oraz ks. kan. Antoniego Bezpalko. Oprawę mszy świętej prowadził 
Zespół „Borowiacy”. 
Po mszy przy akompaniamencie Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Centrum Kultury 
w Annopolu, zgromadzeni przeszli na annopolski Rynek pod pomnik Marszałka Józefa 
Piłsudskiego. 
Po odśpiewaniu hymnu głos zabrał Burmistrz Annopola Mirosław Gazda, który w swoim 
przemówieniu powiedział m. in. „O Niepodległość musimy dbać nieustannie. Musimy 
o nią dbać naszymi codziennymi działaniami, angażowaniem się w życie lokalnej 
społeczności i pomaganiem drugiemu człowiekowi. Niech nasze czyny będą dowodem 
szacunku do tego, o co walczyli nasi przodkowie, niech będą dowodem na siłę 
współczesnego patriotyzmu i wzorem dla przyszłych pokoleń”. 
Następnie odbyło się składanie wieńców i wiązanek, przez przybyłe delegacje. 
W imieniu mieszkańców miasta i gminy Annopol wieniec złożyli Przewodnicząca Rady 
Miejskiej  Annopol, Burmistrz Annopola wraz z Zastępcą Burmistrza. 
Złożono również wiązanki przez przedstawicieli Biura Poselskiego Posła na Sejm 
Kazimierza Chomy, samorządu powiatu kraśnickiego, jednostek organizacyjnych 
gminy, szkół i przedszkola, a także organizacji działających na terenie naszej gminy. 
Na ręce Burmistrza złożone zostały listy okolicznościowe od Posła na Sejm RP 
Kazimierza Chomy oraz Starosty Kraśnickiego Zbigniewa Dżugaja .
Burmistrz serdecznie podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo 
w uroczystościach. 
O godz. 18.00 w Centrum Kultury odbył się wzruszający koncert patriotyczny 
p t . 
"O Niepodległej" w wykonaniu wokalistów z Centrum Kultury w Annopolu. Podczas 
koncertu zaprezentowano pieśni i piosenki patriotyczne nawiązujące do polskiej walki  
o wolność. Koncert był niezwykłą lekcją patriotyzmu. Opracowanie muzyczne - Pan 
Tomasz Turek.

OBCHODY NARODOWEGO ŚWIĘTA NIEPODLEGŁOŚCI

W dniu 8 listopada br. odbyło się oficjalne otwarcie szlaku rowerowego Greenways w powiecie kraśnickim. Jeden z punktów aktywnego wypoczynku znalazł się na terenie naszej 
gminy w miejscowości Jakubowice.
Pomysłodawcą i realizatorem projektu jest Lokalna Grupa Działania Ziemi Kraśnickiej.  
Szlak  rowerowy to uwieńczenie projektu pn. „Rozwój infrastruktury turystycznej w oparciu o szlaki GEENWAYS”, realizowanego przez LGD Ziemi Kraśnickiej. Ma on na celu 
rozwój atrakcyjności turystycznej obszarów objętych Lokalną Strategią Rozwoju LGD Ziemi Kraśnickiej, poprzez rozwój infrastruktury turystycznej.W ramach projektu zostało 
wybudowane 9 Punktów Aktywnego Wypoczynku: w Szastarce, Słodkowie Drugim, Zakrzówku, Wilkołazie Drugim, Bęczynie, Dzierzkowicach Woli, Jakubowicach, Marynopolu, 
Rzeczycy Księżej)  we wszystkich gminach partnerskich i  wyznaczone 180 km szlaku w powiecie kraśnickim. 
W naszej gminie uroczystego przecięcia wstęgi i otwarcia Punktu Aktywnego Wypoczynku odbyło się w Jakubowicach, na terenie tarasu widokowego nad Wisłą.
Uroczystego przecięcia wstęgi dokonali m.in. Prezes Zarządu LGD Wioletta Wilkos, Wiceprezes ks. Grzegorz Stąsiek oraz Burmistrz Annopola Mirosław Gazda, Zastępca 
Burmistrza Józef Paćkowski, a także Sołtys Jakubowic Karolina Biernacka. 
Wybudowana w ramach projektu wiata wraz ze stacją naprawy rowerów i miejscem na ognisko stanowią doskonałe uzupełnienie oddanego do użytku w marcu 2024 Bulwaru 
Nadwiślańskiego -tarasu widokowego i pozostałej infrastruktury turystycznej.
Serdecznie zapraszamy do odwiedzenia tego miejsca.

UROCZYSTE OTWARCIE SZLAKU ROWEROWEGO GREENWAYS 
W POWIECIE KRAŚNICKIM
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Michał Wilczyński został drugim po Pawle Raczyńskim annopolaninem, który ukończył 
Maraton w Chicago – międzynarodową imprezę biegową rozgrywaną na tradycyjnym 
dystansie 42,195 km. Maraton ten znajduje się w kalendarzu Światowej Lekkoatletyki 
(World Athletics), dawniej Międzynarodowego Stowarzyszenia Federacji 
Lekkoatletycznych (IAFF), organizacji, która m.inn. zatwierdza rekordy świata i jest 
organizatorem mistrzostw świata w lekkoatletyce. 
 Chicago Marathon należy również do World Marathon Majors czyli Korony Maratonów 
Świata, której zdobycie jest celem i marzeniem mieszkającego obecnie w stolicy Danii 
annopolanina. Cykl obejmuje sześć największych i zarazem najbardziej prestiżowych 
biegów maratońskich na świecie, rozgrywanych w Berlinie, Nowym Jorku, Tokio, 
Chicago, Londynie i Bostonie. 
Z okazji tego sukcesu zadałem Michałowi kilka pytań:
Dariusz Zgardziński – Na początek standardowo. Jak rozpoczęła się Twoja przygoda 
z bieganiem?
Michał Wilczyński - Bieganie samo w sobie towarzyszyło mi od lat młodzieńczych, 
z tym, że wcześniej biegałem za piłką. Od dzieciaka marzyłem o karierze piłkarskiej, ale 
życie pokierowało mnie troszkę inaczej niż planowałem. Tak że moje sportowe 
zmagania rozpoczęły się w okolicach 10 roku życia i trwają po dzień dzisiejszy. 
Wiadomo, były wzloty i upadki z formą jak to bywa w świecie sportu. Teraz podchodzę 
do treningów czysto hobbistycznie w ramach sportowego trybu życia.
DZ - Który to był Twój start w maratonie?
MW - Był to mój trzeci start w maratonie, poprzednie odbyły się w Londynie 
i Kopenhadze. Apetyt rośnie w miarę jedzenia, dopiero się rozpędzam.
DZ – Trenujesz i startujesz razem ze swoją dziewczyną.
MW - A więc wygląda to tak, że zanim zostaliśmy parą oboje biegaliśmy. Nie wiedziałem 
nawet, że Klaudia na ten moment miała za sobą dwa największe maratony świata 
w Nowym Yorku i Berlinie!  Wyszło to podczas jednej z rozmów o jej planie zdobycia 
korony maratonów i właśnie wtedy spontanicznie zaproponowałem jej, że możemy 
razem wznowić ten projekt i wspólnie ukończyć sześć biegów po jednych 
z największych miast  świata. Założenia były takie by przebiec dwa maratony rocznie.
 Na ten moment wiemy już, że to nie takie proste... Bardzo trudno dostać się na Tokio 
i Boston Maraton z racji ograniczonych pakietów startowych, które można zakupić 
w biurach zajmującymi się organizowaniem wyjazdów na takie wydarzenia sportowe.
Podchodzimy do maratonów czysto hobbystycznie, z pasji do biegania i realizowania 
życiowych celów. Nie jesteśmy profesjonalistami a czasy jakie zdobywamy mają się 
daleko do czołówki, najważniejsza dla nas jest przygoda życia i wspólna zabawa, a przy 
tym podróżowanie po świecie. 
DZ – Jesteś już finiszerem Maratonu w Londynie, który należy do Korony Maratonów.
Powiedz nam kilka słów o tym starcie.
MW - Co do maratonu w Londynie to mogę tylko powiedzieć, że najcudowniejsze jest to 
uczucie, kiedy otaczają Cię ludzie z wspólną pasja do sportu oraz Ci kibicujący podczas 
biegu. Ogromny zastrzyk endorfin dla organizmu! Dodatkowo na miejscu mieszka moja 
najlepsza przyjaciółka jeszcze ze studiów, więc oprócz mojej ukochanej na trasie 
miałem również super wsparcie wśród kibiców. Wspomnienia na całe życie, tyle mogę 
powiedzieć. 
DZ – Jak dostać się na taki prestiżowy bieg?
MW - Najprościej dostać się przez biura organizujące wyjazdy na takie eventy. 
Wykupujemy wtedy możliwość startu oraz kilkudniowy nocleg w jednym z hotelów 
w danym mieście.
Można również spróbować szczęścia w losowaniach i wygrać udział w takim biegu.
Kolejną opcją jest zakwalifikowanie za pomocą czasu dla swojej kategorii wiekowej.
Przeznaczone jest to dla profesjonalistów, bowiem próg czasowy na taki maraton 
w Londynie z 2024 wynosił 2h:55min dla mężczyzn w wieku 18-39 lat.
Inna formą dostania się na jeden z największych maratonów świata jest wykupienie 
biegu startowego poprzez organizacje charytatywną. Koszt ze względu na szczytny cel 
jest naprawdę wysoki. 
DZ - Co jest najważniejsze podczas biegnięcia maratonu?
MW - Myślę, że najważniejsze jest to abyśmy pilnowali swojego tętna i założonego 
czasu; przedwczesne przyśpieszenie i pozbycie się potrzebnej energii rzutuje na 
rezultat końcowy i to czy ukończymy maraton. Tutaj trzeba znać swoje ciało, a jeżeli 
chcemy przekroczyć wszystkie bariery to na pewno nie na 20 km. tylko znacznie 
później. O nastawieniu nie ma co pisać, raczej każdy jest nastawiony pozytywnie do 
biegu.
DZ - Czy miałeś jakieś momenty kryzysu podczas biegu? Paweł Raczyński praktycznie 
upadł z powodu skurczy w nowojorskim Central Parku na kilka km przed metą i przez 
jakiś czas myślał, że się nie podniesie.
MW - W moim przypadku jak już wspomniałem nie ma walki o czas, liczy się dobra 
zabawa. Ostatni maraton w Chicago wydawał się najcięższy, ale myślę, że powodem 
były zmęczone stopy po całym tygodniu zwiedzania USA przed startem. 
DZ - Biegłeś wspólnie z partnerką, czy każde w swoim tempie?
MW - Biegniemy razem od pierwszego kilometra do przekroczenia mety. Jak na trasie 
biegowej tak w życiu jesteśmy nierozłączni. 
Indywidualnie planuję spróbować się w kolejnym, kopenhaskim maratonie w przyszłym 
roku, tak dla zaspokojenia sportowej ciekawości. Zobaczymy na co mnie stać, kto wie, 
może i ja, podobnie jak Paweł, padnę z wycieńczenia podczas biegu.
DZ – Jak oceniasz ten chicagowski start? 
MW – Wynik nie był może imponujący, zająłem dość odległe miejsce, ale nie ma to dla 
mnie znaczenia. Podsumuję może nieco humorystycznie: udało nam się przybiec 
szybciej niż 12 tysięcy osób. Najważniejsze, że bieg jest ukończony, medal zdobyty 
a my oboje szczęśliwi.
Ocenić mogę jedynie nasze przygotowania, które były systematyczne i mimo tego, że 
oboje dużo pracujemy mogliśmy trenować wspólnie i cieszyć się z kolejnego sukcesu.
 DZ – O Chicago mówi się często jako o największym skupisku Polaków w USA. Jest 
nas tam naprawdę sporo. Czy miałeś okazję jakoś to odczuć?
MW – Ku naszemu zdziwieniu na trasie biegu spotkaliśmy tylko jedną grupę polskich 
kibiców. Po zakończeniu biegu nie było też chyba spotkania polonijnego lub jakiegoś 
eventu w konsulacie więc postawiliśmy na regenerację.
DZ - Jakie masz biegowe plany na przyszłość?
MW - Korona Maratonów Świata jest dla nas priorytetem a później zobaczymy; to jest 
bardzo uzależniające. Nie da się po prostu od tego odciąć; bieganie i ta cała otoczka 
jest niesamowita; człowiek wie, że żyje. Na pewno super byłoby przebiec maraton 
w Atenach ze względu na historyczne i mitologiczne powiązanie.
DZ – Możesz chcesz coś dodać od siebie do naszych czytelników

MICHAŁ WILCZYŃSKI I KORONA MARATONÓW

MW - Od siebie chciałbym zachęcić wszystkich czytelników w każdym wieku do 
biegania! Aktywność fizyczna oprócz wpływu na naszą sylwetkę ma ogromny wpływ na 
nasze samopoczucie oraz pomaga nam zwalczyć stres życia codziennego. Na swoim 
przykładzie mogę powiedzieć, że było różnie, wzloty i upadki - wiadome. Sport pomógł 
mi podążać za wyznaczonymi celami. To coś jak z religią - jedni pójdą do kościoła 
a drudzy na trening, co kto lubi. Bieganie czy uprawianie innych sportów jest czymś 
zawsze profitowym, czymś co sprawia, że się uśmiechasz i jesteś wdzięczny za to co 
Cię otacza. Polecam Wam wszystkim bardzo serdecznie! 
DZ – Dziękuję Ci za rozmowę i w imieniu mieszkańców naszej gminy życzę kolejnych 
sportowych sukcesów i oczywiście zdobycia tego Medalu Sześciu Gwiazd.
MW – Dziękuję i życzę wszystkim czytelnikom wesołych i rodzinnych Świąt Bożego 
Narodzenia.

Dariusz Zgardiński
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Często brakuje odwagi, by zwrócić się o pomoc, lub są przekonane, że poradzą sobie 
same. Jednak w sytuacjach ekstremalnych, takich jak utrata bliskiej osoby, rozstanie, 
nagłe problemy finansowe czy kryzysy zdrowotne, wsparcie z zewnątrz może okazać 
się niezbędne.
Punkt Interwencji Kryzysowej działa w oparciu o zasady anonimowości i dobrowolności. 
Każda osoba, która zdecyduje się skorzystać z pomocy, ma zapewnioną pełną 
dyskrecję oraz wsparcie dostosowane do indywidualnych potrzeb. Pracownicy punktu 
przeprowadzają wstępną diagnozę sytuacji oraz proponują odpowiednie formy 
wsparcia, które mogą obejmować terapię indywidualną, grupowe sesje wsparcia, 
a także pomoc w nawiązywaniu kontaktów z odpowiednimi instytucjami.
Osoby potrzebujące wsparcia podczas doświadczanego kryzysu życiowego, 
znajdujące się w trudnej sytuacji życiowej, doświadczające przemocy domowej,  mogą 
skorzystać z TELEFONU ZAUFANIA, który działa w ramach Punktu Interwencji 
Kryzysowej w gminie Annopol. Od poniedziałku do piątku w godz. 7.30-15.30 pod 
numerem 609-233-434 można uzyskać wsparcie emocjonalne jak również informacje, 
jakiej formy pomocy może udzielić Ośrodek Interwencji Kryzysowej lub inne instytucje 
w danej sytuacji kryzysowej. W kontakcie telefonicznym można pozostać anonimowym.
Warto podkreślić, że Punkt Interwencji Kryzysowej nie ogranicza się jedynie do pomocy 
w sytuacjach kryzysowych. Organizujemy warsztaty, które mają na celu zwiększenie 
świadomości społecznej na temat zdrowia psychicznego oraz umiejętności radzenia 
sobie z trudnościami. W obliczu rosnących problemów związanych ze zdrowiem 
psychicznym, takie inicjatywy stają się niezbędnym elementem wsparcia społecznego. 
Dzięki Punktowi Interwencji Kryzysowej, wiele osób znajduje pomoc w najtrudniejszych 
momentach swojego życia, co pozwala im podjąć kroki do odbudowy swojej sytuacji 
i powrotu do równowagi. 
Punkt Interwencji Kryzysowej w Annopolu ul. Leśna 2 zaprasza rodziców na „Treningi 
umiejętności opiekuńczo-wychowawczych”, które są prowadzone w grupach 
10 osobowych i każda z grup odbędzie po 20 h dydaktycznych treningów. Podczas w/w 
warsztatów są poruszane tematy związane m.in z komunikacją z dziećmi, budowaniem 
relacji opartych na więzi i szacunku, problemami wieku dorastania, zarządzaniem 
emocjami, rozwojem społecznym i emocjonalnym jednostki, rozwiązywaniem 
konfliktów, wsparciem w nauce, podejściem do dzieci z różnym poziomem umiejętności, 
zarządzaniem czasem i organizacją pracy oraz budowaniem pozytywnej atmosfery. 
Treningi w zakresie umiejętności opiekuńczo – wychowawczych organizowane są 
w celu profilaktyki i wspierania rodziny w pełnieniu funkcji wychowawczych, mający na 
celu kształtowanie i doskonalenie umiejętności, zgodnie z ustawą z dnia 9 czerwca 
2011r. o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej.
W ramach działalności Punku Interwencji Kryzysowej w Annopolu można skorzystać z 
pomocy specjalistów, którzy oferują pomoc osobom znajdującym się w nagłej potrzebie:
- psycholog, 
- psycholog dziecięcy,
- prawnik, 
- pedagog, 
- terapeuta rodzinny, 
- specjalista ds. przemocy, 
- specjalista ds. uzależnień,
- specjalista ds. socjalnych. 
Każda forma pomocy udzielana jest przez wykwalifikowaną kadrę profesjonalnie 
i bezpłatnie.
Punkt Interwencji Kryzysowej z siedzibą w Ośrodku Pomocy Społecznej ul. Leśna 2, 
działa w godzinach 7.30 – 15.30 od poniedziałku do piątku. Zapisy do specjalistów, na 
treningi, konsultację - osobiście w siedzibie Punktu Interwencji Kryzysowej, 
telefonicznie pod numerem telefonu 609 233 434 lub za pośrednictwem formularza 
kontaktowego dostępnego na stronie internetowej Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Annopolu.
Punkt Interwencji Kryzysowej został uruchomiony w ramach projektu ,,Punkt Interwencji 
Kryzysowej w gminie Annopol” nr FELU.08.08-IZ.00-0016/23 w ramach Programu 
Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 w ramach Priorytetu FELU.08.00 
Działania FELU.08.08 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego Plus. Projekt jest realizowany przez Gminę Annopol/Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Annopolu.

PUNKT INFORMACJI PRAWNEJ W GMINIE ANNOPOL – 
BEZPŁATNE WSPARCIE W TRUDNYCH CHWILACH

W dzisiejszych czasach coraz więcej osób boryka się z problemami emocjonalnymi, 
społecznymi czy zdrowotnymi. Kryzysy życiowe dotykają nas wszystkich, niezależnie 
od wieku, statusu zawodowego czy sytuacji rodzinnej. W odpowiedzi na te wyzwania w 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Annopolu powstał Punkt Interwencji Kryzysowej, który 
wspiera osoby w trudnych chwilach.
Celem tej instytucji jest nie tylko udzielenie wsparcia, ale także zapobieganie 
pogłębianiu się kryzysów, które mogą prowadzić do długotrwałych problemów, takich 
jak depresja czy myśli samobójcze.
Wiele osób wciąż nie wie, co zrobić w chwili nagłego kryzysu emocjonalnego. 

GMINNA KOMISJA ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH 
W ANNOPOLU WSPARCIE, EDUKACJA I AKTYWNOŚĆ DLA 

MIESZKAŃCÓW
W 2024 roku Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (GKRPA) 
w Annopolu po raz kolejny udowodniła swoje zaangażowanie w poprawę jakości życia 
mieszkańców. Dzięki szeroko zakrojonym działaniom profilaktycznym komisja 
zrealizowała wiele inicjatyw, które miały na celu nie tylko przeciwdziałanie 
uzależnieniom, ale także budowanie świadomości społecznej oraz promowanie 
zdrowego stylu życia.
Jednym z fundamentów działalności komisji jest Punkt Konsultacyjny, w którym pomocą 
służy specjalista psychoterapii uzależnień, psycholog oraz pełnomocnik ds. realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii. Dzięki ich wiedzy i zaangażowaniu, mieszkańcy 
Annopola oraz okolicznych miejscowości mogą uzyskać niezbędne wsparcie 
w radzeniu sobie z trudnościami, takimi jak uzależnienia czy problemy emocjonalne.
W trosce o młode pokolenie Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
aktywnie współpracowała z placówkami oświatowymi, organizując warsztaty, szkolenia 
i spotkania edukacyjne. Rodzice, nauczyciele, członkowie komisji oraz przedstawiciele 
różnych grup zawodowych brali udział w konferencjach i szkoleniach, które pozwoliły im 
lepiej zrozumieć, jak wspierać młodzież w zdrowym rozwoju. GKRPA sfinansowała m.in. 
rekomendowany program profilaktyczny „Archipelag skarbów” dla uczniów klas VIII ich 
rodziców i wychowawców. Program ten, skierowany do młodzieży z terenu Gminy 
Annopol, uczył jak radzić sobie z trudnościami i unikać zachowań ryzykownych. 
Program wyróżnia się na tle innych działań profilaktycznych swoim zintegrowanym 
podejściem, które uwzględnia zarówno potrzeby młodzieży, jak i zaangażowanie 
dorosłych w ich wychowanie. Program wspiera rozwój umiejętności radzenia sobie 
w trudnych sytuacjach, promuje pozytywne wartości oraz postawy prozdrowotne.

Kwotę dochodu z 1 ha przeliczeniowego uprawniającą do otrzymania świadczenia 
określono na 459 zł.
Prawo do świadczeń pieniężnych przysługuje osobom i rodzinom, których dochody nie 
przekraczają kryteriów ustalonych w oparciu o próg interwencji socjalnej.
Kryteria dochodowe podlegają co 3 lata weryfikacji z uwzględnieniem wyniku badań 
progu interwencji socjalnej, którego dokonuje Instytut Pracy i Spraw Socjalnych. 
Obecne, obowiązujące od 1 stycznia 2022 r. kryteria dochodowe w pomocy społecznej 
wynoszą: dla osoby samotnie gospodarującej – 776 zł, dla osoby w rodzinie – 600 zł.
Podstawa prawna: Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 12 lipca 2024r. w sprawie 
zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy 
społecznej (Dz. U. z 2024 r. poz. 1044)chwili nagłego kryzysu emocjonalnego. 

W ramach działań komisji zorganizowano jednodniową wycieczkę do Kazimierza 
Dolnego dla grupy 40 dzieci z rodzin wytypowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Annopolu. Wydarzenie odbyło się 22 lipca 2024 roku i zostało w pełni sfinansowane 
przez GKRPA. Celem wycieczki było nie tylko pokazanie piękna i kulturowego bogactwa 
regionu, ale także promowanie zdrowego i aktywnego stylu życia jako alternatywy dla 
zachowań ryzykownych. Dzieci miały okazję uczestniczyć w inspirujących zajęciach, 
które zachęcały do odkrywania pasji i podejmowania pozytywnych wyborów.
Nie zabrakło również działań zachęcających do aktywnego spędzania wolnego czasu. 
Komisja współorganizowała zajęcia sportowe z elementami profilaktyki, warsztaty oraz 
wydarzenia promujące bezpieczny styl życia. 
Ważnym elementem działalności było finansowanie placówki wsparcia dziennego dla 
dzieci i młodzieży ze środowisk wykluczonych lub zagrożonych wykluczeniem. 
Placówka oferowała zajęcia edukacyjne, terapeutyczne oraz opiekę, dając młodym 
ludziom szansę na rozwój w bezpiecznym otoczeniu, działając we współpracy z ich 
rodzinami, instytucjami i osobami działającymi na rzecz dzieci. 
 Dodatkowo gmina włączyła się w ogólnopolskie i lokalne kampanie m.in. „Dopalacze – 
powiedz stop!”, „Przeciw pijanym kierowcom”, oraz „Gminne Dni Przeciwdziałania 
Przemocy”, które zwiększały świadomość mieszkańców na temat zagrożeń związanych 
z narkotykami, przemocą oraz  jazdą pod wpływem alkoholu.
GKRPA w Annopolu to przykład, jak kompleksowo można działać na rzecz społeczności 
lokalnej. Dzięki staraniom komisji, wsparciu specjalistów oraz współpracy z lokalnymi 
instytucjami, możliwe było realizowanie inicjatyw, które mają realny wpływ na życie 
mieszkańców. W Annopolu edukacja, profilaktyka i wsparcie idą w parze, dając 
mieszkańcom szansę na zdrową i bezpieczną przyszłość.

Pełnomocnik ds. realizacji GPP i RPA oraz PN
Karolina Biernacka



 W dniu 18.05.2024 r. w Chełmie odbyły się Mistrzostwa Województwa Lubelskiego 
w Karate Kyodo Kyokushin.
Wzięło w nich udział ok. 120 zawodników z 14 ośrodków.
Były to pierwsze zawody dla 10- letniego Gabriela Kursy z Opoki trenującego 
w Uczniowskim Klubie Sportowym UKS Sportów Walki Dojo Skorupa działającym przy 
Publicznej Szkole Podstawowej w Annopolu. Był to bardzo pomyślny debiut na 
sportowej macie dla Gabriela, bo po kilku zaciętych walkach zdobył srebrny medal i tytuł 
Wicemistrza Województwa Lubelskiego w kategorii chłopców od lat 10 do 11.
- Trenuję niecały rok – mówi nam Gabryś po treningu – i to były moje pierwsze zawody.  
Stoczyłem trzy pojedynki. Bardzo fajnie jest wygrywać. Zachęcam wszystkich do 
ćwiczenia karate. Walka jest świetna.
Brązowy medal podczas tych zawodów zdobył inny młody zawodnik klubu, trenujący 
w Dzierzkowicach Wiktor Malinowski.

                                                              O klubie

Trenerem annopolskiego klubu karate jest mieszkaniec Księżomierzy Paweł Skorupa.
Trenuje od ok. 20 lat. Jest posiadaczem pierwszego DANa czyli czarnego pasa ze złotą 
belką.   Rozpoczynał przygodę ze sztukami walki w Kraśnickim Klubie Karate, później 
reprezentował Hrubieszowską Sekcję Karate Kyokushin. Jego największy sukces to 
brązowy medal i trzecie miejsce w 25 międzynarodowym turnieju karate w Chełmie 
w 2017 roku oraz założenie własnego klubu UKS Sportów Walki Dojo Skorupa, 
w którym zajmuje się trenowaniem i przekazywaniem swojej sportowej wiedzy 
uczniom. Klub działa oficjalnie od stycznia 2024 roku choć treningi rozpoczęły się już 
wcześniej, we wrześniu roku ubiegłego. Sekcja, która składa się z grupy w Annopolu 
i Dzierzkowicach liczy obecnie ok. 20 osób, w tym 8 osób w Annopolu. 
Trenuje młodzież szkolna ale klub jest otwarty dla wszystkich, również osób dorosłych. 
Płatność za udział w zajęciach jest umowna i dobrowolna. 
Szefem organizacji Kyodo Kyokushin, do której przynależy trener jest KANCHO Maciej 
Misiak (czarny pas w Kyokushin, Kickboxing, Ju – Jitsu Specnaz), który 2010 roku 
został mistrzem Europy w kategorii Open, następnie zdobył trzecie miejsce 
w Otwartych Mistrzostwach Świata Kyokushin w Tokio a w 2011 roku wywalczył miejsce 
w kategorii Kata Mistrzostw Świata w Karate Kyokushin. 
- Klub istnieje jeszcze bardzo krótko ale zawodnicy już odnoszą sukcesy – mówi trener 
Paweł Skorupa
W okresie letnim trener uczestniczył w  obozie Karate Kyokushin nad Jeziorem Białym 
Okuninka. Dla zawodników wakacje były czasem odpoczynku od treningów. 
- Treningi wznowiliśmy od października – informuje szkoleniowiec. - Powstała nowa 
sekcja w Zakrzówku. W sumie liczba uczestników w klubie wynosi ponad 40 osób. 
W Annopolu Sekcja powiększyła się dwukrotnie.

GABRIEL KURSA WICEMISTRZEM WOJEWÓDZTWA W KARATE

W dniu 30.11.2024 w Ożarowie odbyły się Ogólnopolskie Zawody Karate Kyokushinkai 
w których startowało 112 zawodników z14 klubów. Głównym organizatorem był Sensei 
Jarosław Winkler III Dan. Sędzią głównym był Shihan Paweł Mamiński VI Dan z Lublina 
BC IBU KyodoKyokushinkai.
„Dzieci, kadeci i juniorzy startowali w konkurencji kumite. - informuje trener na stronie 
klubu. - Walki były na wysokim poziomie . Zawodnicy wykazywali się bardzo dobrym 
przygotowaniem zarówno technicznym jak i wytrzymałościowo-siłowym. Był to ostatni 
start przed Mistrzostwami Polski Polskiego Związku Dalekowschodnich Sportów Walki 
w Lublinie , które odbędą się 07.12.2024. Nasz Klub reprezentowało 10 osób.”
 Oto wyniki zawodników trenujących w sekcji annopolskiej: 2 miejsce w  kat. dziewcząt  
6 - 7 lat + 25 kg Zosia Dębska,
2 miejsce w kat. chłopcy 8 -9 lat + 35 kg  Antoni Kursa, 2 miejsce w kat. chłopcy 8 -9 lat + 
35 kg Piotr Niezabitowski, 2 miejsce w kat. chłopcy 10 - 11 lat - 40 kg Oskar Szlachetka, 
2 miejsce  w kat. chłopcy 6 - 7 lat + 25 kg Michał Stola, 3 miejsce w kat. chłopcy 6 - 7 lat + 
25 kg Szymon Szlachetka.
Gratulujemy zawodnikom oraz trenerowi dotychczasowych osiągnięć i życzymy 
kolejnych sukcesów.

Pani Daniela Iskra urodziła się i wychowała w Stefanówce w gminie Józefów nad Wisłą.
Całe jej dzieciństwo związane było z pomaganiem rodzicom – ciężką pracą na roli.  
Po ukończeniu szkoły podstawowej uczyła się zawodu krawiectwa w przyzakonnej 
szkole w Urzędowie. 
Od kilkudziesięciu lat jest mieszkanką gminy Annopol. Mieszka w Grabówce Kolonii, 
gdzie w wolnych chwilach oddaje się pasji haftowania obrazów.
 Już we wczesnym dzieciństwie bardzo lubiłam rysować – opowiada nam lokalna 
twórczyni - ale była to wówczas forma zabawy. Wyszywać zaczęłam w szkole 
podstawowej. Uczyliśmy się tego na lekcjach. Powróciłam do tego kiedy po ślubie 
przeprowadziłam się pod Łódź. Nie było co robić, mąż szedł do pracy a ja zostawałam 
z dziećmi więc zajęłam się takimi pracami. Robiłam serwetki, serwety, poszewki, 
bieżniki na ławy, obrusy, robiłam na drutach, szydełkowałam.. Techniką na czterech 
drutach robiłam z wełny swetry, kapcie i tym podobne. Kiedyś trudniej było kupić pewne 
rzeczy i trzeba było kombinować. Dzisiaj można kupić ciapy na targu za kilka złotych.
Od kilkudziesięciu lat mam dokuczliwe szumy w uszach; z tego powodu nie oglądam 
telewizji więc musiałam sobie jakoś zorganizować czas. Jest to jednocześnie moja 
terapia zalecona przez lekarza. Wyszywanie przynosi mi spokój. 
Z moich prac z okresu łódzkiego nie zachowało się za wiele; większość rozdałam 
rodzinie, znajomym, kołu KGW w Grabówce. Trochę jeszcze trzymam dla najbliższych. 
Niektóre z tych rzeczy pokazywałam na wystawach w w Świeciechowie i w Grabówce. 
Obecnie robione obrazy również rozdaję; zawsze kiedy gdzieś jadę do rodziny biorę ze 
sobą obraz na prezent.
Moje obrazy robię od 40 la t ,  od k iedy zamieszkałam w Grabówce.
Wykonałam ich ponad trzydzieści. Trochę lat temu pokazywałam część z nich na 
wystawie w Kraśniku Fabrycznym.

„WYSZYWANIE PRZYNOSI MI SPOKÓJ”
O ARTYSTCE LUDOWEJ DANIELII ISKRA 

Z GRABÓWKI KOLONII
Zamawiam takie gazety jak „Hafty polskie” czy „Igłą malowane” razem z kartonami ze 
wzorem oraz nićmi i na takiej bazie pracuję. Jest to haft krzyżykowy, w którym 
wykorzystuję kanwę bądź inną tkaninę, odpowiednią igłę przeznaczoną do tego 
rodzaju haftu, mulinę oraz wzór graficzny, dzięki któremu przenoszę swoje krzyżyki na 
dany materiał.
Do tego co robię trzeba mieć cierpliwość i zamiłowanie.
Zrobienie jednego obrazu zajmuje mi czasem dwa lata. To znaczy dwie zimy, bo latem 
raczej nie wyszywam, głównie zimą i wyłącznie za dnia. Robię to wtedy praktycznie 
codziennie, zaczynam zaraz po śniadaniu. 
Wykonany obraz idzie do magla aby go „wyprostować”.
Jeśli chodzi o wybór motywów to zazwyczaj korzystam z gotowych projektów ale 
robiłam np. makaty na bazie rysowanych własnoręcznie wzorów na płótnie. Znajdują 
się one teraz w Szkole Podstawowej w Grabówce. Były to motywy bajkowe, skierowane 
do dzieci.
Kocham jednakowo wszystkie moje obrazy bo to jest moja praca. 
W kwietniu Pani Daniela przekazała widoczną na zdjęciu, jedną ze swoich 
najważniejszych prac kościołowi rzymsko – katolickiemu w Grabówce. Proboszcz 
parafii ks. Marcin Tadeusz Rola wystosował z tej okazji specjalne podziękowania:
„Grabowiecka świątynia pod wezwaniem Matki Bożej Królowej Polski i św. Marcina 
wzbogaciła się o przepiękny wizerunek Matki Bożej utkany żmudną, trudną, mozolną, 
codzienną pracą naszej ludowej artystki, rodaczki Danieli Iskra.  Jej ofiarność i miłość 
do Matki Bożej zagrzewała ją do wykonania tego arcydzieła – prostego, wymownego, 
jak życie naszej Panienki. Zbliża się miesiąc Maryjny – Maryja czeka na każdego z nas 
w świątyni, by prostować nasze poplątane ścieżki życia i wskazywać jedyną, prawdziwą 
drogę – tą, która prowadzi do Jej Syna Jezusa Chrystusa. 
Pragnę w tym miejscu podziękować Panu Andrzejowi Strąk za wykonanie postumentu 
do obrazu Najświętszej Panienki. 
Jesteśmy dumni, że przepiękny feretron powstał z rąk lokalnych artystów p. Danieli 
i p. Andrzeja, który będzie noszony na uroczystościach kościelnych z udziałem 
duchowieństwa i ogromnej rzeszy wiernych.”
Kilkanaście prac artystki z Grabówki można było oglądać latem na wystawie 
zaprezentowanej w Centrum Kultury w Annopolu. W maju mijającego roku zdobyła 
I miejsce na organizowanym przez nasze CK I Gminnym Konkursie Rękodzielniczym 
„Haft i koronka”.
Jesienią Pani Daniela zgłosiła się do projektu Centrum Kultury w Annopolu pod nazwą 
"Podziel się swoją pasją", w ramach którego dla uczestników Gminnego Klubu 
Aktywnego Seniora zostały zorganizowane prowadzone przez nią warsztaty haftu. 
„W polskiej kulturze ludowej malowanie igłą i nicią zajmuje wyjątkowe miejsce – 
czytamy na stronie CK na Facebooku.
Ogromne bogactwo form, motywów i kolorystyki haftów tworzy skarbnicę wiedzy, 
z której twórczynie czerpią do dziś.
Pani Daniela wprowadziła naszych seniorów w tajniki swojej pasji, którą zajmuje się od 
najmłodszych lat. Musimy stwierdzić, że... nie było to łatwe zadanie. Jednak nasi 
seniorzy z dużym zaangażowaniem słuchali rad naszej specjalistki. Mamy nadzieję, że 
była to dla nas wszystkich wspaniała lekcja jednej z dziedzin rzemiosła ludowego.”
Wywiad z Panią Danielą w formie audiowizualnej, podczas którego prezentuje ona 
wiele swoich prac – a w nim również historie spoza obszaru sztuki ludowej – można 
obejrzeć w internecie na kanale You Tube Centrum Kultury w Annopolu.

Dariusz Zgardziński
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Na odbywających się pod koniec kwietnia w Radomiu Otwartych Mistrzostwach Polski 
OYAMA i KYOKUSHIN Karate srebrny medal i tytuł Wicemistrza Polski w rywalizacji 
Kumite w formule Semi-Knockdown (z użyciem ochraniaczy i kasków) w kategorii 
seniorów powyżej 80 kg zdobył rodowity annopolanin, były żołnierz sił powietrznych 
Sylwester Jabłoński. Sylwek reprezentował Radomski Klub Sportowy OYAMA.
Zawody odbywały się pod patronatem Prezydenta Miasta Radomia, Radosława 
Witkowskiego oraz Prezesa OYAMA Polskiej Federacji Karate, Jana Dyducha. 
Organizatorem Zawodów był Radomski Klub Sportowy OYAMA z Shihan Tomaszem 
Klimaszewskim 5 dan na czele. Partnerem wydarzenia był Samorząd Województwa 
Mazowieckiego, Gmina Miasta Radomia, Polska Federacja Karate oraz MOSiR 
Radom.
W Mistrzostwach startowało 511 zawodników z 63 klubów Oyama i Kyokushin Karate 
z całego kraju.
W listopadzie Sylwek wziął udział w uroczystym spotkaniu z Prezydentem miasta 
Radomia, którego reprezentowała Pani Marta Michalska-Wilk, podczas którego 
odebrał podziękowania za godne reprezentowanie miasta Radomia, pamiątkowy 
dyplom i nagrodę za wywalczone miejsce na podium.
Gratulujemy byłemu mieszkańcowi naszego miasta i życzymy kolejnych sukcesów!

Dariusz Zgardziński

ANNOPOLANIN WICEMISTRZEM POLSKI W KARATE

W dniu Wszystkich Świętych, 1 listopada 2023 na rzymsko – katolickim cmentarzu 
parafialnym w Świeciechowie Poduchownym miała miejsce II kwesta na renowację 
zabytkowych nagrobków. 
Zebrana podczas ubiegłorocznej zbiórki kwota pięciu tysięcy złotych okazała się 
niewystarczająca na odnowienie zaplanowanego nagrobka hrabiego i hrabiny 
Grabowskich, dlatego organizatorzy postanowili kontynuować zbieranie środków 
i rozważyć kwestię zmiany pomnika wytypowanego do renowacji. Czekamy na 
Państwa propozycje w tej sprawie. 
 Organizatorem zbiórki ponownie było Kraśnickie Towarzystwo Regionalne a jej 
koordynatorem jest sekretarz stowarzyszenia, mieszkaniec gminy Annopol, Dariusz 
Zgardziński. Została ona jeszcze w ubiegłym roku zarejestrowana w Ministerstwie 
Spraw Wewnętrznych i Administracji pod numerem 2023/ 4237/ OR (a obecnie 
przedłużona) i odbyła się za zgodą  proboszcza parafii rzymsko – katolickiej pw. św. 
Małgorzaty i św. Mikołaja księdza Krzysztofa Szcześniaka oraz administratora 
cmentarza Pana Wiesława Tokarskiego. 
Zbiórka odbywała się w godzinach 9:00 – 16:30. 
Dzięki ogromnej hojności odwiedzających tego dnia świeciechowski cmentarz oraz 
zaangażowaniu wolontariuszy i organizatorów udało się zebrać tego dnia kwotę 
6072,81zł. Zebrana do puszek gotówka została przeliczona komisyjnie, ręcznie, 
z liczenia został sporządzony stosowny protokół w dwóch identycznych kopiach. 
Komisja pracowała w składzie: Przewodnicząca Krystyna Wojniak oraz członkowie: 
Jadwiga Flisińska, Lucyna Zgardzińska, Eugeniusz Paluch i Dariusz Zgardziński. 
Następnie datki zostały przeliczone w Banku Spółdzielczym Ziemi Kraśnickiej 
w Kraśniku oddział w Annopolu i wpłacone na konto organizatora, KTR. Po 
zsumowaniu wpłat z obydwu zbiórek stowarzyszenie dysponuje obecnie ich tytułem 
kwotą 11 074,91zł. Wierzymy, że jest to kwota wystarczająca aby w przyszłym roku 
skutecznie przeprowadzić renowację wybranego nagrobka.
Zarząd Kraśnickiego Towarzystwa Regionalnego pragnie podziękować wszystkim 
osobom, które zaangażowały się w zbiórkę. Dziękuje przede wszystkim wszystkim 
ludziom dobrych serc, którzy wsparli ją wrzucając datki do puszek. 

KWESTA NA CMENTARZU RZYMSKO - KATOLICKIM 
W ŚWIECIECHOWIE PODUCHOWNYM

Zebrana przez kwestujących kwota mówi o tym, że swych portfeli uchyliły w szczytnym 
celu setki rodzin, setki osób odwiedzających w tym dniu groby swoich przodków. 
 Zarząd dziękuje świeciechowskiemu regionaliście Panu Eugeniuszowi Paluchowi, 
członkowi KTR, który jest swoistym spiritus movens tej inicjatywy i w tym roku wsparł ją 
swoją obecnością, ks. proboszczowi Krzysztofowi Szcześniakowi oraz 
administratorowi cmentarza Panu Wiesławowi Tokarskiemu.
Dziękuje wolontariuszom: Pani Krystynie Wojniak, wiololetniemu Głównemu 
Specjaliście ds. kultury w Urzędzie Miejskim w Stalowej Woli, zawsze niezawodnemu 
Panu Stefanowi Stachuli Radnemu Powiatu Kraśnickiego, Radnej Rady Miejskiej 
w Annopolu Pani Sabinie Hornowskiej, Pani Małgorzacie Sołtykiewicz z Rady 
Rodziców Publicznej Szkole Podstawowej im. ks. Józefa Poniatowskiego w Annopolu , 
druhom z OSP Popów: Prezesowi i zarazem Sołtysowi Popowa Mateuszowi 
Uranowskiemu oraz druhowi Piotrowi Jopkowi, Pani Edycie Siemionek, Panu 
kościelnemu Kamilowi Barszczowi, Panu Władysławowi Gnasiowi, któremu udało się 
zebrać największą kwotę, Panu Dariuszowi Zgardzińskiemu, uczennicy Szkoły 
Podstawowej w Świeciechowie Aleksandrze Gawlak, oraz uczniowi Szkoły 
Podstawowej w Józefowie nad Wisłą Jasiowi Olszówce z Popowa. Zarząd dziękuję 
także za zaangażowanie drugi rok z rzędu annopolskim harcerzom: podharcmistrzyni 
20 Środowiskowej Drużyny Harcerskiej "Nadwiślańskie Trampy" Pani Jolancie Mochol 
oraz jej druhnom: Emilii Sołtykiewicz, Natalii Kosińskiej, Żanecie Chapskiej a także 
druhowi Kacprowi Kaweckiemu oraz ich rodzicom za wyrażenie zgody na udział 
w zbiórce. Zarząd KTR pragnie również poinformować, że do końca bieżącego roku 
kwestę można wspierać wpłatami dokonywanymi na konto Kraśnickiego Towarzystwa 
Regionalnego ( Bank Spółdzielczy Ziemi Kraśnickiej w Kraśniku) o numerze:  
38 8717 0009 2001 0000 3344 0001, który jest również dostępny w internecie. 
Prosimy o podanie w tytule przelewu: „Renowacja zabytkowych nagrobków 
w Świeciechowie” Każda, nawet najmniejsza kwota przybliża nas do ocalenia od 
niszczenia jednego z zabytkowych pomników.

Kraśnickie Towarzystwo Regionalne



Mijający rok był pasmem najważniejszych w dotychczasowej karierze i zarazem 
spektakularnych sukcesów dla Luizy Just – młodej akrobatki z gminy Annopol, 
uczennicy Publicznej Szkoły Podstawowej w Dąbrowie.
3 marca przyszedł czas na pierwsze tegoroczne zmagania. Były to odbywające się 
w Malawie w powiecie rzeszowskim zawody Fit Kid No Stress. I oczywiście od razu 
pełny sukces. Luiza zdobyła złoty medal na w kategorii 8 lat. Złote medale na tych 
zawodach zdobyły również występujące pod annopolskim szyldem dziewczynki 
z prowadzonego przez P. Darię Just Zespołu Akrobatycznego „Amino”: Wiktoria Wąsik 
i Małgosia Firlej.
12 kwietnia w Centrum Kongresowym Targów Kielce miał miejsce Puchar Polski Dzieci 
w Fitness stanowiący jednocześnie kwalifikacje do tegorocznych Mistrzostw Świata 
Dzieci w Fitness.
Luiza rozgromiła konkurencję startując w układzie dowolnym w kategorii do lat 8, 
zdobywając złoty medal i tytuł Mistrzyni Polski oraz zapewniając sobie awans do 
Mistrzostw Świata w Serbii.
22 kwietnia Luiza wraz z mamą oraz trenerką klubu Joanną Kępą gościła w programie 
„Pytanie na śniadanie” TVP2, do którego zaprosiła je współtworząca audycję 
annopolanka Karolina Markiewicz. 
Panie opowiadały o dyscyplinie fitness dzieci IFBB i o sukcesach najmłodszej 
zawodniczki ostrowieckiego klubu a Luiza oprócz talentu sportowego zaprezentowała 
jeszcze inny, mniej znany jej fanom. 
Zarejestrowaną rozmowę oraz występy można obejrzeć na internetowej stronie 
programu Pytanie na śniadanie ( wydanie wtorkowe, 23 kwietnia ) lub bezpośrednio 
wpisując w przeglądarkę poniższy adres:
https://pytanienasniadanie.tvp.pl/77146111/luiza-just-8letnia-wicemistrzyni-europy-w-
fitnessie-sportowym
Na kolejny sukces nie trzeba było długo czekać. 27 kwietnia Luiza zdobyła złoty medal 
i tytuł Mistrzyni Polski w kategorii  7-9 lat na odbywających się w Gdańsku XII 
Mistrzostwach Polski w Fitness Sportowym. Jej zwycięski występ można obejrzeć na 
kanale You Tube Polskiej Federacji Fitness Sportowego. 
„To były ciężkie zawody bo Luiza startowała trzy razy w ciągu jednego dnia , ale nasza 
mała gwiazdka stanęła na wysokości zadania i powtórzyła wynik z jesieni. Jest to dla 
niej przede wszystkim pasja i radość będąc na zawodach. Baw się tym dalej Córciu 
a sukces Cię odnajdzie” - skomentowała osiągnięcie córki na Facebooku mama 
i pierwsza trenerka P. Daria Just. Również Pani Daria świętowała swój mały sukces na 
tych zawodach. W swoje urodziny wystartowała w Mistrzostwach Polski wraz z córką 
w kategorii Duety performance open, w której wywalczyły finałowe piąte miejsce. 
26 kwietnia wystartowały też wspólnie na tej imprezie w zawodach Debiuty Fitness 
w kategorii Duet Perfomance, w której wywalczyły trzecie miejsce i medal brązowy. 
To było marzenie Darii, aby w urodziny wystartować po latach, jeszcze raz i to z córką. - 
pisała po zawodach trenerka Black&White Joanna Kępa. Gdy Daria zdradziła mi je 
miesiąc przed zawodami -  wystraszyłam się, że nie dam rady ułożyć im choreografii i że 
to się nie uda, bo czasu bardzo mało. Ale widząc te iskry w oczach Darii tą miłość i pasję 
do tego sportu stwierdziłam, że nie mogę jej odmówić. Aleksandra Kępa 
w piorunującym tempie znalazła muzykę i zmiksowała tak, aby pasowała do 
prezentacji. W jedną niedzielę ułożyłyśmy wspólnie 2 -minutowy układ ( co normalnie 
robi się to miesiącami). A potem tylko próby.
I udało się - jestem pod wrażeniem – przepięknie. Daria udało ci się!”
14 czerwca rozpoczęły się dla młodej Luizy najważniejsze tegoroczne zawody: 
Mistrzostwa Świata Dzieci w Fitness odbywające się w serbskim mieście Čačak. 
Pośród bardzo mocnej konkurencji czternastu najlepszych zawodniczek ze Słowacji , 
Turcji , Serbii , Węgier , Ukrainy , Brazylii i innych krajów Luiza Just wywalczyła srebrny 
medal i tytuł Wicemistrzyni Świata. 
To ogromny sukces reprezentantki Polski i  mieszkanki naszej gminy. 
Wyjazd Luizy na mistrzostwa możliwy był dzięki wsparciu Starostwa Powiatowego 
w Kraśniku oraz internetowej zbiórce.
Zaraz po zdobyciu przez nią medalu mama Daria Just nie szczędziła szczerych 
podziękowań w mediach społecznościowych:
„Jesteśmy szczęśliwi. Nie byłoby takiego wyniku bez naszych Trenerów. To im przede 
wszystkim zawdzięczamy to co osiągnęła Luiza. Joanna Kępa i Aleksandra Kępa - 
dziękuję z całego serca za Waszą ciężką pracę , za to że daliście szansę i wierzycie 
w naszą dziewczynkę, w jej duże postępy w fitnessie; dziękuję za całokształt.
Obiecujemy dalej godnie reprezentować klub Black &White.
Dziękujemy oczywiście każdej osobie która nas wspomogła na zbiórce, to dzięki Wam 
udało się pojechać. Dziękuję każdemu kto trzymał kciuki i wierzył.
Dziękuję całemu klubowi do którego należymy, cudowna współpraca niesamowite 
wsparcie ze strony dziewczyn i rodziców.
Dziękuję Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dąbrowie Pani Wioletcie Kasak oraz 
wszystkim nauczycielom którzy nas wspierają i pomagają Luizie.”

WIELKIE SUKCESY MAŁEJ LUIZY
22 czerwca w małopolskim Gdowie odbyły się organizowane przez Annę Simsak - Lady 
Fitness Myślenice  zawody fitness - „Diamentowy Medal World Dance”. Luiza Just 
przywiozła z nich dwa medale za występy w duetach, z medalem wróciła również Pani 
Daria Just, która debiutowała w kategorii seniorów. Luiza Just została ponadto wybrana 
najlepszą zawodniczką całych zawodów wśród ponad 200 konkurentów oraz otrzymała 
wyróżnienie w postaci pięknej korony.
29.06.2024 r odbyły się X jubileuszowe zawody fitness klubu Black White.
Impreza, którą otworzył Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Artur Łakomiec , 
rozpoczęła się przepięknym pokazowym występem duetu mamy z córką: Daria Just 
i Luiza Just. Był to pierwszy i jedyny do tej pory taki przypadek w historii klubu.
20 października w Gorzowie Wielkopolskim odbyły się organizowane przez  Polski 
Związek Kulturystyki, Fitness i Trójboju Siłowego oraz Federację IFBB Mistrzostwa 
Polski Dzieci i Młodzieży w fitness akrobatycznym.  Luiza Just obroniła tytuł mistrzyni 
sprzed roku ponownie sięgając po złoty medal w kategorii 8-latków.
W ostatnim tygodniu października Luiza Just zaprezentowała się na zawodach XI 
Grand Prix Fitness by Aleksandra Kobielak World Championship w Gdańsku w 
nowoczesnej formie fitness – performance. Na tym turnieju również zdobyła złoty 
medal. Na imprezie startowała również mama młodej zawodniczki, Pani Daria Just.
Na początku listopada na Targach Kielce zostały rozegrane Mistrzostwa Europy 
w Fitness Dzieci . W fitness akrobatycznym, artystycznym i konkurencjach 
sprawnościowych rywalizowało ze sobą dwustu zawodników. Na zawody 
reprezentacje wystawiła Ukraina, Rumunia, Serbia, Estonia, Słowacja, Czechy oraz 
Polska, która pierwszy raz w historii wywalczyła złoty medal drużynowo.
Do tego zwycięstwa przyczyniła się również zawodniczka UKS Black White nasza 
Luiza Just, która wywalczyła srebro w kategorii 8-latków w fitness akrobatycznym.  
„  Luiza w  swojej kategorii wiekowej wykonała najlepszy układ dowolny - jednogłośnie 
oceniony na pierwszym miejscu. - czytamy na profilu jej trenerki. Pokonała układem 
Słowaczkę - aktualną mistrzynię świata i Europy. Luiza jest aktualnie wicemistrzynią 
świata i Europy i plasuje się właśnie tuż za tą Słowaczką . Teraz Układ Luizy, którego 
choreografię ułożyła Aleksandra Kępa był bezkonkurencyjny i wszyscy sędziowie 
ocenili go na pierwsze miejsce, jednak Słowaczka została wyżej oceniona za sylwetkę 
i ostatecznie to ona wygrała - tylko 1 punktem. Szkoda bardzo złota ale taki jest sport.
 A srebro to niesamowity wynik - tym samym Luiza potwierdza swoją międzynarodową 
klasę broniąc tytułu z ubiegłego roku .Warto wyjaśnić dla niewtajemniczonych, że na 
wynik końcowy składają się punkty za układ dowolny pomnożony razy dwa oraz punkty 
za ocenę sylwetki ( proporcje i ogólny wygląd sportowy) .
Luiza na tych mistrzostwach wywalczyła również czwarte miejsce w kategorii 6-8-
latków w fitness challenge.
 Gratulujemy międzynarodowych sukcesów naszej młodej Mistrzyni, gratulujemy 
wspaniałych wyników Luizy mamie , klubowi oraz trenerkom i życzymy kolejnych 
sukcesów.
Dariusz Zgardziński
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W dniu 26 października zmarł w wieku 74 lat zasłużony dla miasta i gminy  Annopol 
Władysław Wiktor Kędra.
Był wieloletnim samorządowcem, ludowcem, społecznikiem i pedagogiem.
Był absolwentem Politechniki Rzeszowskiej, posiadał dyplom magistra technologii.  
Pomimo imponującego życiorysu, którym mógłby obdarzyć wiele osób, pozostał 
skromnym i otwartym na każdego człowiekiem. Oto niektóre z funkcji, jakie sprawował 
na przestrzeni minionych lat.
Sprawował funkcję Zastępcy Burmistrza Miasta i Gminy Annopol.
Był radnym Rady Miejskiej w Annopolu czterech kadencji
Był radnym Rady Powiatu w Kraśniku
Był dwukrotnym kandydatem do #Sejmu RP z listy PSL ( za pierwszym razem zabrakło 
mu 24 głosów do objęcia mandatu posła, za drugim razem jedynie 3 )
Był delegatem do Sejmiku Samorządowego Województwa Tarnobrzeskiego
Był Przewodniczącym Komisji Ekologicznej, Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej przy 
Sejmiku Wojewódzkim
Był członkiem Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Tarnobrzegu
Był członkiem Tymczasowej Rady Gospodarki Dorzecza Środkowej Wisły 
w Warszawie
Był wieloletnim Prezesem Zarządu Miejsko – Gminnego Polskiego Stronnictwa 
Ludowego w Annopolu
Był członkiem Prezydium Zarządu Wojewódzkiego PSL w Tarnobrzegu
Był członkiem i działaczem NZSS Solidarność
Był Prezesem Międzyzakładowego Klubu Sportowego „Wisła” w Annopolu
Był trenerem siatkówki w działającym przy Technikum Mechanicznym oraz ZSZ 
w Annopolu Szkolnym Klubie Sportowym (SKS)
Był nauczycielem zawodu (ślusarz, tokarz, frezer, kowal – prowadził kuźnię i warsztat 
ślusarski), technologii, matematyki i wychowania fizycznego
Był miłośnikiem i działaczem kultury ludowej,
Był tancerzem (Zespół Pieśni i Tańca przy ZDK w Kraśniku Fabrycznym, następnie 
Zespół Pieśni i Tańca przy PDK w Kraśniku )
Był kwalifikowanym instruktorem tańca ludowego
Był założycielem i instruktorem Zespołu Pieśni i Tańca przy ZSZ i Technikum 
Mechanicznym w Annopolu
Był założycielem, wieloletnim kierownikiem i choreografem działającego przy Gminnym 
Ośrodku Kultury w Annopolu Zespołu Pieśni i Tańca „Powiśle”
To oczywiście nie wszystko z szerokiego spektrum zawodowych i społecznych działań 
Pana Władysława.
Pracował m.inn. w Fabryce Łożysk Tocznych w Kraśniku, w Zakładach Produkcji 
Metalowej „Metalchem” , w „Bacutilu”, w Zasadniczej Szkole Podstawowej i Technikum 
Mechanicznym, w Urzędzie Miejskim w Annopolu oraz Gminnym Ośrodku Kultury 
w Annopolu. W latach dwutysięcznych pracował w branży ubezpieczeniowej.
Specjalne podziękowania dla zmarłego wystosowali w internecie byli członkowie 
Zespołu „Powiśle”, który był przysłowiowym oczkiem w głowie zmarłego instruktora.
„Pożegnaliśmy wpaniałego człowieka. - pisze Joanna Koniarczyk.

POŻEGNANIE WŁADYSŁAWA KĘDRY
Wsród wielu aktywności jakie w życiu podejmował była jedna, dla nas najważniejsza - 
założył Dziecięcy Zespoł Pieśni i Tańca "Powiśle". Trzy razy w tygodniu próbował 
utemperować ponad dwudziestkę rozbrykanych i ciekawych życia małolatów. 
Doszliśmy do wniosku, że nie miał łatwo, bo potrafiliśmy zajść za skórę zarówno jemu 
jak i członkom kapeli. Udało mu się jednak stworzyć tak ciepłą i pozytywną atmosferę, 
że nawet po latach nie mamy najmniejszego problemu, aby się skrzyknąć i coś razem 
zrobić.
Odżyły wspomnienia:
- "...bo nie pójdziesz na tańce..." - częsty szantaż niektórych rodziców; "świeży, ciepły 
chleb w przerwach - z kiosku koło GOK-u"; "pierwsze zauroczenia”- taniec zbliża; 
"zawsze szybko odrabiałam lekcje, żeby tyko pójść"; "a jak parkiet był świeżo 
wypastowany, to ile było poślizgu i przewrotów"; "kiedyś, w czasie występu nie wyciszyli 
mikrofonu a któryś z chłopaków odezwał się, że nie pamięta co jest dalej";
"a co to była za piosenka z panem Felusiem, co buchnęli mu kapelusz? Była walka 
chłopaki kontra dziewczyny, kto głośniej zaśpiewa..."
Po latach, w 2018 r oku mogliśmy się spotkać na jubileuszu zespołu.
„- Dla mnie Pan Władysław na zawsze pozostanie Panem od Tańca z GOKu. - pisze 
Anna Babieracka.  Bardzo dobrze go wspominam i zawdzięczam Mu wiele 
wspaniałych chwil, wspomnień z tamtych czasów, z "Powiśla”. Sekretem dobrych 
wspomnień może jest to że traktowani byliśmy jako dzieci z szacunkiem i na poważnie 
przez Pana Władka i całą dorosłą ekipę.”
„ Mam nadzieję, wierzę, że Pan Władysław wiedział, jak wiele dobrego dał nam, 
dzieciakom z Powiśla… Stworzył nam drugą rodzinę, gdzie 2-3 razy w tygodniu biegło 
się z radością do Centrum Kultury, to był piękny czas i wielkie dzięki za to. Od ponad 30 
lat to chyba najfajniejsze wspomnienia z dzieciństwa. Miał do nas ogromną cierpliwość 
i wiele wyrozumiałości..” - wspomina Katarzyna Grzesik 
„Odszedł człowiek, który był przewodnikiem i mentorem młodych ludzi. Nigdy nie 
patrzył na młodego człowieka przez pryzmat tego kim jest, tylko tego, kim może być. 
Żegnamy go w smutku.” - pisze Renata Walczyk
„Tańczyłam i śpiewałam w "Powiślu". Znałam Go prywatnie i od strony zawodowej. 
Zawsze ciepło wspominam ten czas i Pan Władka.” - pisze Małgorzata Świderek
„Niezapomniany dla wielu z naszego pokolenia.” - podsumowuje Darek Kachno
„Dobrzy ludzie odchodzą ale pamięć i szacunek zostaje na zawsze.” - dodaje Robert 
Szymański
Panie Władysławie - dziękujemy za wspólnie spędzony czas i piękne chwile 
dzieciństwa.
"Jeśli przyjdzie taki dzień, że nie będziemy mogli być razem, zatrzymaj mnie w swoim 
sercu, zostanę tam na zawsze." A.A. Milne
Podpisane: członkowie Dziecięcego Zespołu Pieśni i Tańca „Powiśle”
Obszerny wywiad wideo ze śp. P. Władysławem można obejrzeć na kanale YouTube 
Centrum Kultury w Annopolu

Dariusz Zgardziński

POMOC ŻYWNOŚCIOWA W 2025 ROKU
Ośrodek Pomocy Społecznej w Annopolu od 2 stycznia 2025r. będzie kwalifikował 
osoby i wydawał skierowania do otrzymania pomocy żywnościowej w ramach Programu 
Fundusze Europejskie na Pomoc Żywnościową 2021-2027 (FEPŻ) 2021-2027 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus – Podprogram 
2024.
Głównym celem programu jest udzielenie wsparcia osobom potrzebującym poprzez 
cykliczne udzielanie pomocy w formie paczek żywnościowych oraz umożliwienie 
udziału w bezpłatnych szkoleniach i warsztatach dotyczących m.in. przygotowywania 
posiłków, dietetyki i zdrowego żywienia, zarządzania budżetem domowym, 
zapobiegania marnowaniu żywności.
W ramach Podprogramu zaplanowano wydawanie następujących produktów:
- artykuły warzywne i owocowe (groszek z marchewką, koncentrat pomidorowy, dżem 
truskawkowy),
- artykuły skrobiowe (makaron, mąka pszenna, kasza jęczmienna, płatki owsiane, 
herbatniki, kwa zbożowa),
- artykuły mleczne (mleko UHT, ser),
- artykuły mięsne (konserwy mięsne i rybne, pasztet),
- a także cukier, miód, olej rzepakowy i dania gotowe typu fasolka po bretońsku.

Pomocą żywnościową w Programie mogą być objęte osoby i rodziny znajdujące się w 
trudnej sytuacji życiowej, spełniające kryteria określone w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 
2004r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2024 poz. 1283 z późn. zm.) tj. osób i rodzin 
do tkn ię tych :  ubós twem,  s ie roc twem,  bezdomnośc ią ,  bez roboc iem, 
niepełnosprawnością, a także rodzin wielodzietnych, których dochód nie przekracza 
265% kryterium dochodowego tj.:
- 2 676,50 zł dla osoby samotnie gospodarującej;
- 2 180,95 zł dla osoby w rodzinie.
Niezbędnych informacji udzielają osobiście pracownicy socjalni w godzinach pracy tut. 
Ośrodka lub telefonicznie pod nr telefonów: 15/86-13-404, 781-140-390 lub 513-061-
323.
Informacje o sposobie, miejscu i terminach wydawania żywności będą przekazywane 
na bieżąco na stronie internetowej OPS Annopol oraz na stronie gminy Annopol. 
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Wrzesień to miesiąc, w którym rozpoczyna się rywalizacji w rozgrywkach siatkarskich. 
W obecnym sezonie Klub MKS Skałka Annopol prowadzi szkolenie dwóch grup 
dziewcząt. Trenerem grupy z rocznika 2011-2010 jest Zbigniew Siewierski, trenerem 
grupy z rocznika 2012 i młodszych jest Józef Wojtaszek. 
Młodszą grupę dziewcząt czeka rywalizacja w nadchodzących Ogólnopolskich 
Mistrzostwach w Minisiatkówce o Puchar KINDER Joy of moving. Zawody, podzielone 
na szczeble rejonowe, wojewódzkie a kończące się rozgrywkami centralnymi to 
największe i najważniejsze wydarzenie siatkarskie dla dzieci w naszym kraju. Celem 
projektu realizowanego przez Polski Związek Piłki Siatkowej jest promocja aktywnego 
stylu życia wśród najmłodszych, ale i nauka uniwersalnych wartości sportu przez 
wspólną zabawę. W Ogólnopolskich Mistrzostwach w Minisiatkówce biorą udział 
dziewczynki i chłopcy w wieku od 11 do 13 lat, którzy grając w drużynach 2, 3 i 4-
osobowych.
Skład grupy z rocznika 2010/11: Babiracka Weronika/2012/, Juda Alicja, Gałuszkiewicz 
Zuzanna, Libor Kornelia, Wójcicka Aleksandra, Sikora Oliwia, Chruściel Gabriela, Dul 
Urszula, Babiarz Amelia. Trener: Zbigniew Siewierski
Dziewczęta rywalizują w obecnym sezonie w rozgrywkach o Mistrzostwo Lubelskiej 
Wojewódzkiej ligi Piłki Siatkowej w kategorii młodziczek. 
Skład grupy z rocznika 2012 i mł: Drop Zuzanna, Nowicka Zuzanna, Koba Zuzanna, 
Stan Zuzanna, Binek Zofia, Sobolewska Emilia, Babiracka Liliana, Więckowska Lena, 
Plewa Hanna, Ortyl Zuzanna, Gaweł Alicja, Religa Zuzanna, Pietroń Alicja, Suszek 
Wiktoria. Trener: Józef Wojtaszek

Wygrywamy XXXIII Mikołajkowy Turniej Minisiatkówki w kategorii dwójek
W dniu 30.11.2024r w Zespole Szkół nr 5 w Lublinie odbył się w XXXIII  Mikołajkowy 
Turniej Minisiatkówki im. Krzysztofa Iwańczuka. Zespół  w składzie Lena Więckowska 
i Hanna Plewa po grach eliminacyjnych zakwalifikował się do finału, w którym rozegrał 
wyrównany mecz z AS Lublin wygrywając 15:13 i tym samym zajmując I miejsce 
w turnieju. Lena Więckowska została uznana za wyróżniającą się zawodniczkę.
Dwójka w składzie Zuzia Ortyl, Alicja Gaweł i Zuzia Religa zajęła bardzo dobre VIII  
miejsce. W kategorii "dwójek" w rozgrywkach  wzięło udział 32 zespoły z całego 
województwa lubelskiego. 
W kategorii  „ trójek” zespół w składzie Zuzia Drop, Zuzia Nowicka, Zuzia Koba i Liliana 
Babiracka zajął XIII miejsce a drugi zespół w składzie Zosia Binek, Zuzia Stan, Emilka 
Sobolewska uplasował się XVII  miejscu. 
Dziewczęta rozegrały bardzo dobry turniej rywalizując z najlepszymi zespołami 
województwa zdobywając nowe doświadczenia siatkarskie i umiejętności współpracy 
w zespole.

Treningi siatkówki, na które zapraszamy wszystkie chętne dziewczęta ze szkół 
podstawowych odbywają się trzy razy w tygodniu.
Wtorki – 15.00 – 17.00
Środy - 15.00 – 17.00
Czwartki – 15.00 – 17.00

Z okazji zbliżających się świat składamy życzenia
Niech nadchodzące Święta Bożego Narodzenia,
przyniosą pokój, radość i wzajemną życzliwość.
Niechaj staną się źródłem wzmacniania ducha,

który pomoże spełnić najskrytsze marzenia! 
Trenerzy oraz zawodnicy MKS Skałki Annopol

MKS SKAŁKA ANNOPOL

W tym roku po raz kolejny Biblioteka Narodowa ogłosiła nabór wnioskówdo 
Wieloletniego Programu „Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0” Priorytet 
1 Poprawa oferty bibliotek publicznych. Zakup i zdalny dostęp do nowości 
wydawniczych, ze środków finansowych Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 
 Korzystając z możliwości pozyskania dodatkowych funduszy Dyrektor Biblioteki złożyła 
wniosek na zakup nowości wydawniczych. Warunkiem pozyskania był wkład własny, 
który w kwocie 10.000 zł zabezpieczył annopolski samorząd. Taką też kwotę 
przekazano z programu. Z otrzymanych pieniędzy zakupiliśmy nowości wydawnicze, 
o które pytają czytelnicy, uzupełniliśmy klasykę polską i obcą. Dokonując zakupów nie 
zapomnieliśmy o naszych najmłodszych czytelnikach, którzy bardzo chętnie 
wypożyczają dedykowane dla nich książki. 
Tradycją stało się, że co roku zapraszamy do naszej biblioteki znaną osobę ze świata 
kultury. W tym roku odwiedziła nas Ewelina Maria Mantycka, mieszkanka 
Gościeradowa. Spotkanie umożliwiło czytelnikom poznanie życia pisarki, jej twórczości 
oraz dowiedzenia się ciekawych rzeczy na temat książek i procesu ich powstawania. 
Miła atmosfera, pozostawione prezenty w postaci książki, zakładek i gadżetów  sprawiły 
wiele radości naszym czytelnikom.      
„MAŁA KSIĄŻKA WIELKI CZŁOWIEK” III edycja już od października w naszych 
bibliotekach. Wszystkim miłośnikom książek dziecięcych i fanom bibliotek nasza 
instytucja wyszła naprzeciw, biorąc udział w ogólnopolskiej kampanii „MAŁA KSIĄŻKA 
WIELKI CZŁOWIEK'. Z myślą o najmłodszych czytelnikach przygotowano wyprawkę 
czytelniczą w skład której wchodzą: karta małego czytelnika plus naklejki, książka dla 
rodzica i dziecka, zakładka do książki oraz dyplom. Celem programu jest popularyzacja 
czytelnictwa i zachęcenie do czytania dzieci w wieku przedszkolnym z terenu miasta 
i gminy Annopol. Program, do którego zachęcamy to ogólnopolski projekt realizowany 
przez Instytut Książki ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.
Pamiętajcie, że miłość do czytania jest prezentem na całe życie.  

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego 2025 Roku, 
 wszystkim Mieszkańcom Miasta i Gminy

życzą
Dyrektor i Pracownicy MGBP w Annopolu.

MGBP ANNOPOL
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Poniżej zamieszczamy wydarzenia, które miały miejsce w mijającym 2024 roku.
1. W styczniu odbył się koncert kolęd w wykonaniu wokalistów oraz orkiestry dętej z CK 
Annopol. Koncert odbył się w Kościele pw. św. Joachima i Anny w Annopolu. Artyści 
zaprezentowali publiczności najpiękniejsze polskie kolędy i pastorałki. Ich piękne 
wykonanie z całą pewnością wypełniły serca słuchaczy ciepłem oraz radością czego 
dowodem były owacje na stojąco. 
2. Tego samego miesiąca, zagrała największa orkiestra na świecie podczas 32. Finału 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W sobotę odbył się  I WOŚPowy Turniej Piłki 
Siatkowej Dziewcząt zorganizowany we współpracy z MGKS "Skałka" Annopol oraz II 
Maraton Zumby. Standardowo   w niedzielę odbyła się  kwesta wolontariuszy oraz 
impreza towarzysząca. Podczas programu wystąpili wszyscy uczestnicy zajęć z 
centrum, odbyły się licytacje, a na zakończenie imprezy zagrała grupa SAX BAND z 
Domu Kultury w Ćmielowie.  
3. Warsztaty pn.”Upominek dla babci i dziadka”. Była to super zabawa dla wszystkich 
dzieci biorących udział w warsztatach, podczas których wykonali drobne upominki dla 
babci i dziadka.
4. Tradycyjnie 2 lutego Centrum Kultury w Annopolu było współorganizatorem 
obchodów  80. Rocznicy Pacyfikacji Wsi Borów i okolic, kultywując tym samym pamięć o 
tych, którzy tragicznie zginęli podczas pacyfikacji.
5. W okresie ferii zimowych odbywały się zajęcia zorganizowane dla dzieci  tj. warsztaty 
plastyczne, manuale, teatralne, zabawy animacyjne czy spotkania międzypokoleniowe 
z seniorami.  Z całą pewnością był to dla wszystkich niezapomniany czas, który 
powtórzymy  w przyszłym roku.
6. W lutym odbył się przepiękny koncert Łukasza Majewskiego, niezwykle 
utalentowanego wykonawcy z kręgu piosenki autorskiej. Jego talent był wielokrotnie 
doceniany przez publiczność             i jury podczas wielu ogólnopolskich festiwali. 
Koncert Łukasza rozpoczął cykl spotkań piosenki autorskiej i nie tylko autorskiej, które 
odbywają się w naszym centrum już od jakiegoś czasu.
7. W marcu odbyły się warsztaty ceramiczne. Uczestnicy ozdabiali motywem 
kwiatowym filiżankę ze spodkiem techniką sgraffito. Było bardzo kreatywnie. A prace, 
które powstały podczas spotkania.... SZTOS.

8. Wielkanocne warsztaty ze zdobienia pisanek metodą batikową. Poprowadziła je Pani 
Iwona Barecka członek Stowarzyszenia Twórców Ludowych. Uczestnicy poznali tajniki 
tej pięknej  i najstarszej techniki zdobienia jaj i wykonywali ją z niezwykłą  starannością.
9. 14 kwietnia został zorganizowany po raz pierwszy Filmowy poranek dla dzieci. 
Okazało się, że to był strzał w dziesiątkę, ponieważ nasza sala widowiskowa wypełniła 
się widzami po same brzegi.
10. Również w kwietniu został zorganizowany III Jarmark Wielkanocny. Już po raz 
kolejny mieszkańcy naszej gminy mogli skosztować pyszności świątecznych 
przygotowanych przez nasze KGW oraz zakupić piękne wielkanocne ozdoby.
11. II Filmowy Poranek.
12. W kwietniu gościliśmy w naszym centrum grupy przedszkolne z terenu Gminy 
Annopol. Postanowiliśmy zaprosić ich na projekcję bajki. Dowodem na to, że był to 
fantastyczny pomysł były zadowolone i pełne uśmiechu twarze tych przecudnych dzieci. 
Bardzo dziękujemy dyrektorom oraz nauczycielom szkół, którzy odpowiedzieli i 
zarazem przyjęli nasze zaproszenie tj. PSP z Janiszowa, PSP z Borowa, PSP ze 
Świeciechowa, PSP z Kosina oraz Przedszkola z Annopola.
13. 22 kwietnia w naszym centrum odbył się etap powiatowy 29. WFPDiM " Śpiewający 
Słowik". Na naszej scenie swoje umiejętności wokalne w pięciu kategoriach wiekowych, 
zaprezentowało 45 uczestników z terenu powiatu kraśnickiego. Komisja postanowiła 
przyznać 5 nominacji. Ponadto przyznała II i III miejsca oraz wyróżnienia w pięciu 
kategoriach wiekowych. Etap powiatowy odbył się przy współorganizacji Gminy 
Annopol oraz Starostwa Powiatowego w Kraśniku.
14. Również w kwietniu odbył się Koncert wiosenny  podczas którego na scenie 
zaprezentowali się nasi cudowni artyści tj. tancerze, aktorzy, wokaliści oraz 
instrumentaliści. Wszyscy jak zwykle stanęli na wysokości zadania. Wszystkie występy 
były przepiękne i bardzo wzruszające. 
15. W miesiącu kwietniu nasze centrum ogłosiło Konkurs Rękodzielniczy pn. "HAFT                                
I KORONKA", którego celem było m.in. poznanie oraz kontynuacja tradycji 
rękodzielniczych.
Hafty, koronki i wyszywanki to bardzo ważny element sztuki ludowej. Technika ta jest 
popularna w kulturze polskiej od wielu, wielu lat. I nie może zostać zapomniana. Z całą 
pewnością konkurs powtórzymy w przyszłym roku.
16. Lokalne obchody Uchwalenia Konstytucji 3 Maja.
17. W ramach obchodów święta 3 maja zorganizowano  przepiękny koncert pieśni 
patriotycznych pt. "Wolność... i co dalej? Na scenie zaprezentowali się uczestnicy zajęć 
wokalnych. To była niesamowita lekcja patriotyzmu w wykonaniu naszych cudownych 
artystów. Było po prostu pięknie i bardzo wzruszająco.
18. III Filmowy Poranek
19. W maju odbyły się Eliminacje Gminne 43. Małego Konkursu Recytatorskiego, 
w których wzięło udział 24 uczestników. Komisja konkursowa po wysłuchaniu 
wszystkich prezentacji nominowała do etapu powiatowego zgodnie z regulaminem 8 
osób. 

Z ŻYCIA CENTRUM …

Wielkie brawa dla wszystkich prezentujących się naszej scenie oraz ogromne gratulacje 
dla nominowanych. Podziękowania kierujemy również w stronę nauczycieli oraz 
opiekunów za przygotowanie dzieci i młodzieży do konkursu.
20. Również w maju mieliśmy zaszczyt gościć na naszej scenie niezwykle 
utalentowanych artystów tj. Pana Jacka Gutrego oraz Pana Roberta Obcowskiego. Ten 
niesamowity duet zaprezentował nam autorską interpretację piosenek Wojciech 
Młynarskiego, które były przeplatane anegdotami                     m.in. z życia 
estradowego autora "Róbmy swoje".  Podczas koncertu zgromadzeni mogli usłyszeć 
ponadczasowe perły polskiej piosenki, zawierające wciąż aktualne obserwacje naszej 
codzienności, ukazane z wyjątkowym smakiem i wirtuozerią przez Wojciecha 
Młynarskiego w takich przebojach, jak: „Jesteśmy na wczasach”, „Nie ma jak u mamy”, 
czy „W Polskę idziemy”.
21. Spektakl teatralny dla uczniów kl. I-III z terenu Gminy Annopol. Grupa O! Teatr  
przyjechała do nas nie z byle kim... bo z samym Królem Maciusiem, który w wieku 10 lat 
został prawdziwym królem. I to było dla niego nie lada wyzwanie. Była to podróż pełna 
zabawy, ekspresji, śmiechu ale i refleksji. To właśnie poprzez śmiech, emocje i różne 
zabiegi interaktywne aktorzy wciągnęli naszych widzów w sceniczne wydarzenia. 
Dziękujemy naszym widzom z PSP ze Świeciechowa, PSP z Janiszowa, PSP z Borowa, 
PSP z Opoki Dużej, PSP z Dąbrowy, Przedszkola z Annopola oraz PSP z Annopola za 
przyjęcie naszego zaproszenia na spektakl, liczną obecność i nieskrywane emocje.
22. II Gminny Konkurs Poezji i Piosenki Patriotycznej pn. „Strofy o mojej ojczyźnie”. 
Poezję patriotyczną zaprezentowało 28 recytatorów, natomiast piosenkę 18 wokalistów 
w tym soliści i zespoły. Było  przepięknie i patriotycznie. Jest nam niezmiernie miło, że 
tak aktywnie wzięliście udział w naszym wydarzeniu. To była prawdziwa lekcja 
patriotyzmu w Waszym wykonaniu.
23. Widowisko muzyczne „Dzieci Pana Kleksa” - grupa wokalno – musicalowa 
działająca przy naszym centrum przygotowała niezwykłe widowisko muzyczne, które 
zgromadziło ogromną ilość publiczności. Widowisko było wystawione 3 razy i za 
każdym razem była to niezapomniana przygoda i rewelacyjna podróż do całkiem nowej 
bajki. 
24. Zakończenie Roku Kulturalnego.
25. 30 czerwca odbyła się przepiekana uroczystość tj. nasz Zespół Borowiacy obchodził 
50 - lecie swojej działalności. Jak to zawsze bywa przy takich uroczystościach było coś 
dla duszy i dla ciała. Jubileusz rozpoczął się od części oficjalnej, podczas której na 
scenie wystąpili nasi jubilaci. Ale zanim to się stało wszyscy zostali zabrani w 
sentymentalną podróż... można by rzec „podróż  w czasie”. Na zgromadzonych czekała 
niespodzianka w postaci filmu ze zdjęciami dawnych i obecnych członków zespołu. 
Niektórzy nie kryli wzruszenia. Następnie P. Mirosław Gazda Burmistrz Annopola złożył 
wszystkim życzenia wręczając tym samym imienne podziękowania oraz grawerton. 
Życzenia złożyli także zaproszeni goście tj. P. Marek Kołtun - Członek Zarządu Powiatu 
Kraśnickiego, który wręczył podziękowanie oraz medal przekazany przez P. Zbigniewa 
Dżugaja - Starostę Kraśnickiego, P. Stefan Stachula oraz proboszcz naszej parafii ks. 
kan. Krzysztof Krzemiński. Na jubileuszu obecni także byli:  P. Anna Bierut - Prezes 
Stowarzyszenia na Rzecz Ekorozwoju Wsi Borów oraz ks. kan. Antoni Bezpalko.
Drodzy "BOROWIACY" - raz jeszcze z okazji Waszego święta życzymy Wam 
wszystkiego co najlepsze. Wierzymy, że doczekamy razem z Wami wielu radosnych 
jubileuszy. Jesteśmy przekonani, że Wasz Zespół rzetelną pracą oraz zaangażowaniem 
będzie dalej przysparzał wielu radości i będzie ambasadorem kultury w naszej lokalnej 
społeczności. 

27. W niezwykle urokliwym miejscu jakim jest nasz Bulwar Nadwiślański miało miejsce 
przepiękne i klimatyczne wydarzenie tj. XVIII Nadwiślańskie Spotkania Sobótkowe. 
Głównym punktem wydarzenia był konkurs Pieśni i Obrzędów Sobótkowych oraz 
konkurs na Wianek Sobótkowy. Do tego pierwszego zgłosiło się 8 podmiotów, a do 
drugiego 7. Wszyscy uczestnicy konkursu zaprezentowali na scenie oryginalne i 
przepiękne pieśni nawiązujące do Nocy Świętojańskiej. Po konkursie odbył się 
rewelacyjny koncert Kapeli Nadwiślańskiej, która zagrała zgromadzonym 
niepowtarzalne ludowe oraz świętojańskie pieśni. 
Po tym wszystkim przyszedł czas na rozpalenie ogniska i puszczanie wianków na wodę                        
w malowniczej i przepięknej scenerii nad samą Wisłą. Korowodowi przygrywała Kapela 
Drewutnia, która później zagrała na scenie niesamowity koncert z repertuarem zarówno 
utworów łemkowskich, ukraińskich, rusnackich, jak i pieśni z Ziemi Lubelskiej, Śląskiej 
czy Małopolski.  
28. Wakacje z centrum.
29. Dni Annopola
30. 80. Rocznica Wybuchu Powstania Warszawskiego
31. Dożynki Gminne.
32. Warsztaty z Legorobotyki.
33. W ramach naszego projektu realizowanego w naszym centrum pn. "Podziel się 
swoją pasją", do którego zgłosiła Zuzanna Cebula, 7 listopada br. zostały 
zorganizowane warsztaty dla dzieci z szydełkowania, które przy naszej pomocy 
poprowadziła ta młoda rękodzielniczka. Dla wszystkich uczestników było to nie lada 
wyzwanie. Ale mamy nadzieję, że niezapomniane.
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Zuzia to 11 - letnia uczennica Publicznej Szkoły Podstawowej w Opoce Dużej. Od roku 
samodzielnie tworzy różnego rodzaju przedmioty na szydełku. Tych umiejętności 
nauczyła się sama m.in. oglądając filmy w Internecie. Pomysły na prace odnajduje w 
swojej głowie, a są to głównie pluszowe zabawki. Serdecznie dziękujemy za udział w 
zajęciach. Gratulujemy nabycia tych trudnych i nieco zapomnianych umiejętności. 
Serdecznie dziękujemy również mamie Zuzi Pani Patrycji Cebuli  za pomoc przy 
organizacji zajęć. Mamy nadzieję do zobaczenia!.
34. Na deski naszej sceny powróciły, po dłuższej przerwie, Eliminacje Gminne 28. 
Jesiennego Konkursu Recytatorskiego, do którego zgłosiło się 37 recytatorów. 
Tematem przewodnim tegorocznej edycji konkursu były baśnie, bajki i legendy. Choć nie 
był to łatwy temat, nasi uczestnicy poradzili sobie z nim rewelacyjnie.

35. W ramach naszego projektu pn. "Podziel się swoją pasją", do którego zgłosiła się 
mieszkanka naszej gminy Pani Daniela Iskra, dla uczestników Gminnego Klubu 
Aktywnego Seniora zostały zorganizowane warsztaty haftu. Pani Daniela, która na co 
dzień mieszka w Grabówce Kolonii,  wprowadziła naszych seniorów w tajniki swojej 
pasji, którą zajmuję się od najmłodszych lat. 
Specjalizuje się w hafcie krzyżykowym. I musimy przyznać, że... nie było to łatwe 
zadanie. Jednak nasi seniorzy z dużym zaangażowaniem słuchali rad naszej 
specjalistki. Dla nas wszystkich była to wspaniała lekcja jednej z dziedzin rzemiosła 
ludowego. 
36. Cykl pn. "Śladami Edwarda Stachury", w ramach którego zorganizowano konkurs 
recytatorski oraz konkurs piosenki. Do pierwszego zgłosiło się 12 uczestników  tj. z PSP  
w Annopolu, PSP ze Świeciechowa, PSP im. Janiny Wierzchowskiej z Liśnika Dużego 
oraz PSP im. Józefa Twaroga z Księżomierzy. Dzięki uczestnikom mogliśmy posłuchać 
interesujących interpretacji wierszy Edwarda Stachury. 
Jeśli chodzi o konkurs piosenki to dzięki niezwykle utalentowanym uczestnikom 
mogliśmy posłuchać utwory z nurtu piosenki poetyckiej m.in. Edwarda Stachury. Na 
scenie zaprezentowało się 11 wykonawców z CK Annopol, Szkoły Dobrej Muzy z Lipy, 
Domu Kultury z Ćmielowa, Lublina, GOK z Gościeradowa, oraz zespół z Mogielnicy. Na 
zakończenie odbył się koncert finałowy, podczas którego na scenie zaprezentowali się 
laureaci konkursu, a następnie zaśpiewali  i zagrali dla nas sami jurorzy czyli Jacek 
Gutry oraz Marcin Kiełbasa. 
37. Lokalne obchody Narodowego Święta Niepodległości.
38. Koncert Patriotyczny „O Niepodległej” zorganizowany z okazji 106. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Polskę. W programie usłyszeliśmy pieśni i piosenki 
patriotyczne nawiązujące do polskiej walki o wolność. Koncert w wykonaniu wokalistów 
z Centrum Kultury w Annopolu zgromadził liczną widownię, która w skupieniu 
wysłuchała wzruszających pieśni utrzymanych w duchu patriotyzmu. Tym niezwykłym 
koncertem zakończyliśmy celebrowanie Narodowego Święta Niepodległości, 
pobudzając do głębszych przemyśleń wszystkich zgromadzonych.

39. Akcja OnkoMikołaj 2024 - nasze centrum po raz drugi przyłączyło się Akcji Onko 
Mikołaj 2024, której głównym organizatorem jest Centrum Kultury w Łęcznej.  Zbiórka 
trwała od 12 listopada do 2  grudnia w wyznaczonych miejscach w siedzibie 
współorganizatora oraz partnerów akcji. Bardzo serdecznie dziękujemy naszym 
partnerom, którzy przyłączyli się do tak wspaniałej inicjatywy tj. PSP z Annopola, PSP z 
Kosina PSP z Dąbrowy, PSP ze Świeciechowa, PSP z Opoki Dużej, KGW z Wymysłowa 
oraz KGW ze Starego Rachowa. Dziękujemy również wszystkim osobom 
indywidualnym za ten ogromny dar serca.
40. IV Filmowy Poranek
41. Spektakl teatralny dla grup przedszkolnych z terenu Gminy Annopol w wykonaniu 
Grupy O! Teatr z Jaworzna, która już po raz kolejny na nasze specjalne zaproszenie 
przyjechała do nas ze spektaklem "Wielka wyprawa Pana Maluśkiewicza". Widzami 
tego niezwykłego wydarzenia były grupy przedszkolne z PSP z Janiszowa, PSP z 
Kosina, PSP z Borowa, PSP ze Świeciechowa, PSP z Opoki Dużej, PSP z Grabówki 
oraz z Przedszkola w Annopolu.

42. Koncert Grupy Mała Caryna
43. 30 listopada odbyły się bezpłatne warsztaty ceramiczne, które kolejny raz 
poprowadziła Katarzyna Ruta - Piłat z Pracownia ceramiki artystycznej Zapiecek. Tym 
razem uczestnicy warsztatów poznali kolejną już metodę tj. sitodruk na ceramice. 
Kolejny raz musimy stwierdzić, że był to strzał w dziesiątkę. Zarówno dzieci jak i dorośli 
bawili się przy tym rewelacyjnie. A same pracę... no cóż... też wyszły rewelacyjnie. Z całą 
pewnością to nie był stracony czas dla wszystkich uczestników zajęć.
44. Koncert Mikołajkowy -  na scenie zaprezentowały się wszystkie grupy artystyczne 
tj. wokaliści, soliści, instrumentaliści, orkiestra dęta, grupa tańca ludowego oraz grupa 
tańca towarzyskiego. Oczywiście, żeby tradycji stało się zadość, to nie mogło zabraknąć 
na widowni samego Mikołaja, który nie zapomniał i o naszych dzieciach. Wszystkie 
występy oglądał z dużym zaangażowaniem i skupieniem i był pod ogromnym 
wrażeniem  przepięknych prezentacji. W podziękowaniu za cudowne występy Mikołaj 
dla wszystkich dzieci miał przygotowany worek pełen słodkości. Zdradził nam, że za rok 
znowu nas odwiedzi.

45. Gminny Konkurs Szopka Bożonarodzeniowa.
Przed nami jeszcze 4 wydarzenia, które będą miały miejsce w grudniu. Jak sami 
Państwo widzicie nasz kalendarz pękał w szwach.  Dla porównania w 2022r. 
zorganizowano 36 wydarzeń,w 2023r. - 43, a w 2024r. będzie ich 49. Powiemy 
nieskromnie… jesteśmy dumni z tego wyniku. 
Ponadto, cały czas prowadzone były zajęcia stałe z dziećmi, młodzieżą oraz osobami 
dorosłymi. 
Przed nami jeszcze 4 wydarzenia, które będą miały miejsce w grudniu. Jak sami 
Państwo widzicie nasz kalendarz pękał w szwach.  Dla porównania w 2022r. 
zorganizowano 36 wydarzeń, w 2023r. - 43, a w 2024r. będzie ich 49. Powiemy 
nieskromnie… jesteśmy dumni z tego wyniku. p. onadto, cały czas prowadzone były 
zajęcia stałe z dziećmi, młodzieżą oraz osobami dorosłymi. 
Uczestnicy Gminnego Klubu Aktywnego Seniora oraz Zespołu „Borowiacy” brali udział                        
w  rożnego rodzaju konkursach oraz przeglądach o zasięgu powiatowym. Ponadto 
dzieci oraz młodzież zajęć wokalnych prowadzonych w centrum, uczestniczyli w 
festiwalach powiatowych oraz ogólnopolskich odnosząc kolejne sukcesy. Nasza 
orkiestra dęta brała udział w II Festiwalu Orkiestr Dętych, a Dziecięcy Zespół Tańca 
Ludowe w Przeglądzie Powiatowym Ludowych Zespołów Dziecięcych. 

Cały czas o działaniach centrum można przeczytać na stronie internetowej oraz 
Facebooku.  
Mamy nadzieję, że kolejne miesiące będą obfitowały w nowe interesujące wydarzenia, 
na które już dziś serdecznie Państwa zapraszamy.
Składamy serdeczne podziękowania za owocną współpracę w 2024r. z Urzędem 
Miejskim w Annopolu, z dyrektorami oraz nauczycielami szkół oraz przedszkola z terenu 
Gminy Annopol, z członkami KGW, z MGBP w Annopolu, ŚDS z Annopola oraz ze 
wszystkimi pozostałymi osobami lub zespołami, z którymi przyszło nam pracować. 
Bardzo dziękujemy naszym artystom i tym małym i tym większym za Waszą pracę oraz 
ogromne zaangażowanie. Jest nam niezmiernie miło z Wami pracować. Dziękujemy 
naszym rodzicom za pomoc, wsparcie, zaangażowanie, cierpliwość oraz 
wyrozumiałość. Dziękujemy również naszym instruktorom oraz pracownikom za ciężką 
pracę, z której  jesteśmy zadowoleni i możemy być dumni z jej rezultatów. Dziękujemy 
naszej publiczności, uczestnikom warsztatów, konkursów itp. to dla Was tworzymy 
kulturę, a Wy tworzycie ją razem z nami. 
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